



မန္တလေးနေ့စဉ်

The Mandalay Daily

၁၉၉၇ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၃၀ ရက်၊ စတင်ထုတ်ဝေသည်။

ပြတ်ပုဒ္ဒန္တ အဆုံးအမတရား

အကြောင်းတရားတို့သည် ပြုပြင်အပ်ကုန်သော အလုံးစုံသော ရုပ်နှစ်စုံသည်(လောက၌ ရှိရှိသမျှ အားလုံးတို့သည်)အမြဲမရှိကုန်ဟု ပညာဖြင့် အမှန် သိမြင်သောအခါ သံသရာဝင်ဆင်းရဲ၌ ငြိမ့်စွာ၊ ဤသို့ ငြိမ့်ခြင်းသည် ကိလေသာစင်ကြယ်သော နိဗ္ဗာန်သို့ သွားရာလမ်းဖြစ်၏။ (ဓမ္မပဒ)

အတွဲ(၂၇)၊ အမှတ်(၂၆၄)၊ ၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၆ ရက်၊ ၂၅-၈-၂၀၂၄၊ တနင်္ဂနွေနေ့။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအား ဖြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားဖြင့် မားများနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး Myanmar Cyber Security Challenge 2024 (အလွတ်တန်းအဆင့်)ပြိုင်ပွဲနှင့် ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေး အသိပညာပေးပီစီယိုပြိုင်ပွဲ-၂၀၂၄ (တက္ကသိုလ်အဆင့်) ဆုပေးပွဲသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၄ Myanmar Cyber Security Challenge 2024 (အလွတ်တန်းအဆင့်)ပြိုင်ပွဲနှင့် ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေး အသိပညာပေးပီစီယိုပြိုင်ပွဲ-၂၀၂၄ (တက္ကသိုလ်အဆင့်) ဆုပေးပွဲကို ယနေ့နံနက်၉နာရီကနေပြည်တော် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၂)၅ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြား ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။



ယင်းနောက် ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေး အသိပညာပေးပီစီယိုပြိုင်ပွဲ-၂၀၂၄ (တက္ကသိုလ်အဆင့်)တွင် ဆုရရှိသော ပီစီယိုပိုင်ဆိုင်မှုကိုပြသသည်။ ထို့နောက် ပထမဆုရရှိသော အမျိုးသား ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး)မှ မမြတ်ရွှေစင်မူ၊ ဒုတိယဆုရရှိသော အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)မှ မောင်ပြည့်ငြိမ်းအောင်၊ တတိယဆုရရှိသော ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်မှ မောင်မြတ်မင်းခန့်၊ နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသော အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး)မှ မောင်ကောင်းခန့် တင်ကျော်နှင့် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ စွမ်းရည်ပွဲပြီးရေးဒီဂရီကောလိပ်(စစ်ကိုင်း)မှမောင်စောစင်လင်းထက်နှင့် အင်ပြတ်ဒိုင်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသူများအား ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ယခု ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေးအသိပညာပေး ပီစီယိုပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော ပီစီယိုပိုင်ကို Cyber Security Brunei က တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်သော ASEAN-JAPAN Cyber Security Awareness Video Competition 2024 တွင် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု ယှဉ်ပြိုင်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆုံးအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် အသင်းအုပ်ချုပ်သူများတက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး Myanmar Cyber Security Challenge ပြိုင်ပွဲဝင်များ ယှဉ်ပြိုင်နေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြသည်။ Myanmar Cyber Security Challenge ပြိုင်ပွဲသို့ တပ်မတော် နည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ နည်းပညာ တက္ကသိုလ်များ၊

ကွန်ပျူတာ တက္ကသိုလ်များနှင့် အစိုးရ စက်မှုလက်မှုသိပ္ပံများမှ အသင်း ၂၅ သင်း၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၇၅ ဦးတို့ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြကာ U_5H3LL အသင်းက ပထမ၊ mm_cyb3r_s4g3 အသင်းက ဒုတိယနှင့် Cryptoknights အသင်းက တတိယရရှိခဲ့ပြီး ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ဆုရရှိသူများအား ဆုများချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် Myanmar Cyber Security Challenge ပြိုင်ပွဲကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှ စတင်၍ နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အကန့်အသတ်ကြောင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်နှင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တို့တွင် ကျင်းပနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့ရာမှ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ပြန်လည်ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် (၈) ကြိမ်မြောက် ကျင်းပနိုင်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပြိုင်ပွဲမှ အနိုင်ရသူချွန်သူများအား အာဆီယံဒေသတွင်း နိုင်ငံများတွင် ကျင်းပသည့် ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေး ဆိုင်ရာပြိုင်ပွဲများသို့ စေလွှတ် ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်
(၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် ၂၄ ရက်နေ့၊ ည(၇:၀၀)နာရီအချိန် ထုတ်ပြန်ချက်)
နောက်(၂)ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့်ရှိမည်။
နေပြည်တော်နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်မှာ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရာရန်ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်ပါသည်။

ရာနှုန်းပြည့် ဖြစ်ပါသည်။
ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်မှာ မိုးအသင့်အတင့် ထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရာရန်ရာနှုန်းပြည့် ဖြစ်ပါသည်။
မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်မှာ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရာရန်ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်ပါသည်။
မိုး/စလ

ယနေ့ ဖတ်စရာ အညွှန်း
မသိမမြင်သော လျှပ်စစ်ဓာတ်အား တရားမဝင်သုံးစွဲမှု အန္တရာယ် (ဆောင်းပါး) ဓမ္မပုဒ်မှာ ၆
ဆက်ပန်းဇန်ဘတ်ချီအား ဘရန်ဖိုဒ်အသင်း ခေါ်ပူ ဓမ္မပုဒ်မှာ ၁၁

၂၀၂၄ ခုနှစ် ၊ ဩဂုတ် ၂၅ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့။



ဆီထွက်သီးနှံနေကြာနှင့် ဝါသီးနှံ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ပြည်ပမှ စားအုန်းဆီတင်သွင်းမှုလျော့ချနိုင်ရေးနှင့် ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံမှုရှိစေရေးအတွက် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ခုနှစ်မှစ၍ နေကြာသီးနှံ ၁ ဒသမ ၅ သန်း တိုးချဲ့စိုက်ပျိုး ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့် ဆီထွက် သီးနှံများစိုက်ပျိုးခြင်းအတွက် ချေးငွေများထောက်ပံ့ပေးအပ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ် ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် နေကြာသီးနှံ ၈ သန်းသန်း တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် ပြည်တွင်းထုတ်ဝါများမှ ချည်ချော ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးနှင့် ယခင်ကစိုက်ပျိုးခဲ့သည့် ဝါသီးနှံစိုက်ပျိုး ဧရိယာပြည့် စက ခုနှစ်သိန်း ပြန်လည်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်များအနေဖြင့် ဧရိယာအလိုက် စိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်းနိုင်သည့် သီးနှံအမျိုးအစား ခွဲခြားစိစစ်ပြီး စိုက်ပျိုးမြေဧရိယာစာရင်းဖွဲ့စည်းအမှန်ကို ပြန်လည်စိစစ်ရန် လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးနိုင်သည့် မြေဧရိယာအားလုံး ကွက်ပြည့် စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်နိုင်ရေးကြံပတ်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စိုက်စကတိုးချဲ့ခြင်းထက် လက်ရှိစိုက်ပျိုးမြေထက်စကချင်းကို အထွက်နှုန်းတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အစိကသီးနှံ ၁၀ မျိုး၏ ပန်းတိုင်အထွက်ရှိရေး အလေးထားဆောင်ရွက် ရန် ဖြစ်ကြောင်း၊ ရာသီဥတုဖောက်ပြန်ခြင်းကြောင့် အချို့ ဒေသတွင် ထုတ်လုပ်မှုကျဆင်းနိုင်သော်လည်း အခြားဒေသ များ၏ ထုတ်လုပ်မှုမြှင့်တင်နိုင်ခြင်းဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံး၏ စုစု ပေါင်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုကို နှစ်အလိုက်တိုးတက်ရေးဆောင် ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံအထူးဇုန်များ လျာထားစကပြည့်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး

နှင့် ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းအတိုင်းထွက်ရှိရန် စီမံဆောင်ရွက်ရ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူဆီထွက်သီးနှံအထူးဇုန်ပြင်ပ ပုံမှန် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိသည့် ဧရိယာအားလုံး ပုံမှန်အထွက်နှုန်း အောက်ကျဆင်းမှုမရှိစေရန်ကိုလည်း ကြီးပမ်းကြရန်လိုအပ် ကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းဇော်က ဩဂုတ် ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည် မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် ဆီထွက်သီးနှံနေကြာနှင့် ဝါသီးနှံတိုးချဲ့ စိုက်ပျိုးရေး၊ အထွက်နှုန်းတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်း အဝေး၌ ပြောကြားခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆက်လက်ပြောကြားရာတွင် တောင်သူ၏ စိတ်ဝင်တစားစိုက်ပျိုးလိုမှု ဖြစ်ပေါ်လာစေရေး နှင့် နောက်ရာသီများတွင် နေကြာသီးနှံကို အောင်မြင်စွာ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် တောင်သူဝင်ငွေထွက်ခြေကိုက်စေမည့် နေကြာအထွက်နှုန်း ရရှိစေရေးအတွက် မြေဆီလွှာစမ်းသပ် စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ မျိုးကောင်းမျိုးသန့် မျိုးစေ့ရရှိရေးနှင့် အသုံး ပြုသင့်သည့် သွင်းအားစုမြေဩဇာအမျိုးအစားအချိုးအမ ထောက်ခံချက်ပေးခြင်း စသဖြင့် မိမိတို့စွမ်းအားရှိသမျှ အား ထုတ်ကြီးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ထို့အတူ နေကြာ သီးနှံစိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်းရန် အလားအလာကောင်းသည့် စိုက် ပျိုးမြေဧရိယာ ရွေးချယ်သတ်မှတ်ခြင်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေး လုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဝါသီးနှံပန်းတိုင်အထွက် ရရှိရေးအတွက် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် အပင်ပြုစုခြင်း၊ ရေသွင်းခြင်း၊ ဆွတ်ခူးခြင်းဆိုင်ရာ နည်းပညာပေးခြင်း အသိ ပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

သို့ဖြစ်ရာ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဌာနအနေဖြင့် ဆီထွက်သီးနှံ နေကြာနှင့် ဝါသီးနှံတိုးချဲ့စိုက်ပျိုး ရေးအတွက် တောင်သူများကို မျိုး၊ နည်းပညာ၊ သွင်းအားစု များ ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ရေးသားလိုက် ရပေသည်။



လူကုန်ကူးမှုဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပ

မန္တလေး ဩဂုတ် ၂၄
မန္တလေး၊ အောင်မြေသာစံခရိုင်၊ ဆရာကြီး ဒေါ်ပဒေသာ(သာ သနစ ဓမ္မစရိယ၊ BA Budd- hist)နှင့် မူလတန်း၊ အလယ် တန်းပြ ဆရာမ ၇ ဦး၊ သီလရှင် ကျောင်းသူ ၈၁ ဦးတို့ တက် ရောက်ကြသည်။
မူလတန်း၊ အလယ်တန်း ကျောင်း ပြင်ပပညာရေးကျောင်း၏ စာသင် ခန်းမတွင် လူကုန်ကူးမှုဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၁ နာရီ အထိ ကျင်းပသည်။
အဆိုပါ ဟောပြောပွဲတွင် သီလရှင်ကျောင်းအုပ်ချုပ်သူ ဆရာ

ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်တွင် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပပေး

ပုသိမ်ကြီး ဩဂုတ် ၂၄
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အောင်မြေသာစံခရိုင်၊ ပုသိမ်ကြီး မြို့နယ်၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရှိ commu- nity centre ပံ့ပိုးပေးခန်းမ၌ ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ကျောင်း သား၊ ကျောင်းသူများ စာပေစာ ဘာသာအပြင် အခြားအသိပညာများ ရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ စိတ်ကြိုက် ပန်းချီ၊ ကဗျာရွတ်၊ ပုံပြင်ပြော စသည့် ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပခဲ့ သည်။
(အောက်ပုံ)
ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်ပြန်ကြား ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာန ဒုတိယဦးစီးမှ ဒေါ်မာအေး က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြား ပြီး တက် ရောက် လာသည့်



ဈေးကွက်အတွင်း မြေပဲဆန်လက်ကျန်နည်းပါးနေခြင်းကြောင့် ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လာ

မန္တလေး ဩဂုတ် ၂၄
မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်း ၌ မြေပဲဆန်လက်ကျန်နည်းပါး သော်လည်း ဝယ်ယူမှုကောင်းမွန် မှုကြောင့် ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လာ ကြောင်း မန္တလေးပွဲစားကန်သည် စက်ပိုင်များ မဟာကထိန်တော် အသင်းထံမှ သိရသည်။
မြေပဲဆန်အသစ်များမှာ စက် တင်ဘာလထဲတွင် ထွက်ရှိလာ မည်ဖြစ်သော်လည်း လက်ရှိ ဈေး ကွက်အတွင်း သိုလှောင်သူလက် ထဲတွင် မြေပဲဆန်လက်ကျန်မရှိ တော့ခြင်းကြောင့် ယခုကဲ့သို့

လက်ရှိဈေးကွက်အတွင်း မြေပဲဆန်ဈေးနှုန်းများမှာ ဩဂုတ် လ ပထမသီတင်းပတ်တွင် မြေပဲ အဖြူလုံးဆန် တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၈၃၀၀၊ ၈၅၀၀၊ မြေပဲအနီ လုံးဆန် တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၈၀၀၀၊ ၈၄၀၀ ရှိရာမှာ ဩဂုတ်လ တတိယသီတင်းပတ်တွင် မြေပဲ အဖြူလုံးဆန် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၊ ၁၀၅၀၀၊ မြေပဲအနီလုံးဆန် ငွေကျပ် ၉၅၀၀၊ ၉၈၀၀ သို့ ရောက်ရှိလာ သည်။
မြေပဲဆီက ပြည်တွင်းစား သုံးမှုကလည်း အရင်ကထက်စာ ရင် ပိုမိုမြင့်တက်လာတယ်။ ဒါ ကြောင့် ဈေးကွက်ထဲမှာ အဝယ် ကလည်း သိသိသာသာများလာ တယ်။ လက်ရှိဈေးကွက်ထဲမှာ အရောင်းနည်းတဲ့အတွက် ဈေးတွေ က ကောင်းလာတာဖြစ်ပါတယ် ဟု မြေပဲဆန်ရောင်းချသူ တစ်ဦး က ပြောသည်။
မြေပဲစိုက်ပျိုးရာတွင် အထွက် ကောင်းမျိုးများဖြစ်သည့် ဆင်းပဒေ



သတင်းများOnline မှ တစ်ဆင့် ပေးပို့နိုင်
မန္တလေးနေ့စဉ်သတင်းစာတိုက် သို့ ပေးပို့လိုက်သော သတင်း များအား mdydailynew- sspaper@gmail.com မှ တစ်ဆင့် အချိန်မီ ပေးပို့ နိုင်ကြောင်း သိရသည်။
(မန္တလေးနေ့စဉ်)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၂၄
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုပြီးသော နိုင်ငံရေးပါတီများ တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကိုက ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများကို ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးရန် တွေ့ဆုံရခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံရေးပါတီ တည်ထောင်ခွင့်နှင့် မှတ်ပုံတင်ခွင့်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် စိစစ်ခွင့်ပြုလျက်ရှိပြီး ယနေ့အထိ လျှောက်ထားသည့်ပါတီ ၆၇ ပါတီရှိပါကြောင်း၊ ယင်းပါတီများအနက် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုပြီးသည့်ပါတီ ၅၁ ပါတီရှိပြီး အဆိုပါတီများထဲမှ နိုင်ငံရေးပါတီ နှစ်ပါတီကို မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပယ်ဖျက်ပေးခဲ့ရသည့်အတွက် လက်ရှိတည်ဆဲနိုင်ငံရေးပါတီ ၄၉ ပါတီရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီ ၄၉ ပါတီအနက် တစ်နိုင်ငံလုံးစည်းရုံးမည့်ပါတီ ကိုးပါတီနှင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်တစ်ခုအတွင်း စည်းရုံးမည့်ပါတီ ၄၀ ရှိပါကြောင်း၊ တစ်နိုင်ငံလုံး စည်းရုံးမည့်ပါတီများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်တစ်ခုအတွင်း စည်းရုံးမည့်ပါတီများသည် နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေပုဒ်မ ၅(စ)နှင့် ပုဒ်မ ၅(ဈ)တို့နှင့်အညီ



ပါတီဝင်အင်အားနှင့် ပါတီရုံးခန်းများကို ပြည့်စုံအောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြရန် အလေးအနက်တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။ ကော်မရှင်အနေဖြင့် နိုင်ငံရေးပါတီများကို ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ဥပဒေ၊ ဆည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ဖြစ်စေရန် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သလို နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ လိုအပ်ချက်များကိုလည်း ဥပဒေနှင့်အညီ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် မိမိပါတီကို ခိုင်မာအားကောင်းသောပါတီ၊ မဲဆန္ဒရှင်ပြည့်သူက ယုံကြည်အားကိုးသော ပါတီဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌက ရွေးကောက်ပွဲစနစ်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ နိုင်ငံတော်က အခြေခံမဲစာရင်းများ ပြည့်စုံမှန်ရေးအတွက် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် အခြေအနေများ၊ ကော်မရှင်က အခြေခံမဲစာရင်းများ ပြည့်စုံမှန်ရေးအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အခြေအနေများ၊ အခြေခံမဲစာရင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အနေဖြင့် ဌာန အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနတို့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများနှင့်

မဲလက်မှတ်ဖြင့် သာမက မြန်မာအီလက်ထရောနစ်မဲစနစ်စက်ဖြင့် မဲပေးနိုင်ရေးဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများက ဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အနေဖြင့် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများကို ကော်မရှင်ရုံးမှတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံရေးပါတီများ၏

ဆွေးနွေး တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားသည်။ အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင် ပွဲကော်မရှင်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီ ၄၉ ပါတီမှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ခေါင်းဆောင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



မိုးချည်မျှင်ရှည်ဝါ ၃၈၈၀ ဧက လျာထားစိုက်ပျိုး

ကျောက်ဆည် ဩဂုတ် ၂၄
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ဆည်ခရိုင်၊ ကျောက်ဆည်မြို့နယ်တွင် ဆန်စပါး၊ ဆီထွက်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးရာတွင် မိုးချည်မျှင်ရှည်ဝါ ၃၈၈၀ ဧက လျာထားစိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ် မိုးရာသီ၌ မိုးချည်မျှင်ရှည်ဝါ ၃၈၈၀ ဧက စိုက်ပျိုးရန် လျာထားခဲ့ကြောင်းနှင့် မိုးချည်မျှင်ရှည်ဝါ သီးနှံများ လျာထားချက်ပြည့်စုံကျော်လွန်ရေး ခရိုင် / မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက တောင်သူများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ကျောက်ဆည်မြို့နယ်အနေ

ဝါမျိုးစေ့များ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိပြီး ခရိုင်၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက တောင်သူများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကျေးရွာများအရောက်တွင်းဆင်းကာ စိုက်ပျိုးမြေအနေအထားများကို ကြည့်ရှု၍ မြေပြုပြင်ချိန်မှ စတင်ကာ စိုက်ပျိုးခြင်း၊ အပင်ပြုစုထိန်းသိမ်းခြင်း နည်းပညာများကို စနစ်တကျ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (၄၈၅)

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်သို့ ၂၀၂၈ အထိ လယ်ယာထွက်ကုန် တင်ပို့ရန် ညှိနှိုင်းနေ

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံကို ၂၀၂၈ ခုနှစ်အထိ ဆန်နှင့် လယ်ယာထွက်ကုန်တွေ တင်ပို့နိုင်ရေးအတွက် နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ ၂၀၂၄-၂၀၂၈ ရေးထိုးပြီး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နေကြောင်း စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက သိရသည်။ သဘောတူညီချက်အရ

တစ်နှစ်ကို ဆန်နှင့် လယ်ယာထွက်ကုန် စုစုပေါင်းတန်ချိန် ၁၅၀,၀၀၀ တင်ပို့သွားမှာဖြစ်ပြီး ပေါင်းဆန်တန်ချိန် ၁၅,၀၀၀၊ ဆန်ဖြူတန်ချိန် ၂၀,၀၀၀၊ ဆန်ကွဲတန်ချိန် ၂၀,၀၀၀ ပါဝင်သည်။ ထို့အပြင် ပြောင်းဆန် တန်ချိန် ၃၀,၀၀၀၊ ပဲအမျိုးမျိုးတန်ချိန် ၂၀,၀၀၀၊ ငရုတ်၊ ကြက်သွန်နီနှင့် ချင်း(ဂျင်း)တန်ချိန် ၂၀,၀၀၀၊ သကြားတန်ချိန် ၁၅,၀၀၀ ကိုလည်း ထည့်သွင်း တင်ပို့သွားရန် ရှိသည်။ မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ဆန်ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၇ ခုနှစ်အထိ သက်တမ်းတိုးထားသည်။ (အောက်(၄)ရွေ့မုန်း)

တစ်ချက်တည်းကျင်းဝင်

မန္တလေး မတ် ၂၅
မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဖွံ့ဖြိုးသစ်ကုမ္ပဏီ ရေတံခွန်တောင်ဂေါက်ကွင်းတွင် ဩဂုတ် ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဒေါက်တာအောင်ငြိမ်းချမ်းထွန်းသည် ကျင်းအမှတ်(၈) တွင် အကွာအဝေး ၂၀၀ ကိုက်၍ ဂေါက်တံအမျိုးအစား CALLAWAY WOOD-၁၊ ဂေါက်သီးအမျိုးအစား Titleist-99 ဖြင့် ဂေါက်ရိုက်ကစားရာ တစ်ချက်တည်း ကျင်းဝင်ခဲ့သည်။ တစ်ချက်တည်းကျင်းဝင်ရာတွင် အတူကစားဖော်များအဖြစ် ဦးစော်လင်းရှိန်၊ ဦးပြည့်ဖြိုးအောင်တို့ရှိခဲ့သည်။ တစ်ချက်တည်း ကျင်းဝင်ခဲ့သော ဒေါက်တာအောင်ငြိမ်းချမ်းထွန်းအား SWEETY HOME ကုမ္ပဏီမှ ဆုငွေကျပ် နှစ်သိန်းတန် ကုပုန်၊ Myanmar Casual Wear ကုမ္ပဏီမှ ဂေါက်အိတ်တစ်လုံး၊ ရှောက်လုံခဲမံ ဟောပေါ့မှ ငွေကျပ် ငါးသိန်းတန်ကုပုန်၊ ဝမ်းသာမြန်မာကုမ္ပဏီမှ ဆုငွေကျပ် ဆယ်သိန်း ဆုများချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ကဆ)



အကြိမ် (၃၀)မြောက် ပခုက္ကူစာပေဆု၊ ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်ဆုနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲ ကျင်းပ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ မိသားစုက ပခုက္ကူစာပေဆုရန်ပုံငွေသို့ ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀နှင့် မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များနှင့် တပ်မတော်တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များလက်အောက်ရှိ စာကြည့်တိုက်များသို့ လူထုသိပ္ပံကျမ်းစာအုပ်စုစုပေါင်း ၃၀၀၀ ပေးအပ်လှူဒါန်း

ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၂၄
အကြိမ် (၃၀) မြောက် ပခုက္ကူ ဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေဆု၊ ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်ဆုနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲနှင့် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှမိသားစုက ပခုက္ကူ စာပေဆု ရန်ပုံငွေသို့ ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၊ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက် များနှင့် တပ်မတော်တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့ များလက်အောက်ရှိ စာကြည့်တိုက် များသို့ လူထုသိပ္ပံကျမ်းစာအုပ် စုစုပေါင်း ၃၀၀၀ ပေးအပ်လှူဒါန်း သည့်အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ် တထောင်မြို့နယ် သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီး ဌာန စုပေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
တက်ရောက် အခမ်းအနားသို့ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း အကြိမ် (၃၀) မြောက် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေဆု၊ ပခုက္ကူဦးအုံးဖေစာကြည့်တိုက်ဆုနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆု ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ဗိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည် တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ “စာပေကဏ္ဍအတွက် တန်ဖိုးဖြတ်မရနိုင်သော ပခုက္ကူ စာပေဆု ဒီဇီယိုကလစ်နှင့် ပါရီ အိုလံပစ်ဖွင့်ပွဲ၊ ဝိတ်ပွဲအခမ်းအနား” ဝိဒီယိုကလစ်တို့ကို ပြသသည်။

စာပေဆု တည်ထောင်သူများ၏ အားစိုက်ထုတ်မှု များကလည်း အဓိကကျပါကြောင်း၊ ပခုက္ကူ ဦးအုံးဖေစာပေဆုသည် ၁၉၉၄ ခုနှစ်တွင် စတင်ခဲ့သည့်ဖြစ်သည့် အတွက် သက်တမ်းရှည်ပုဂ္ဂလိက စာပေဆုတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း။

တစ်သက်တာစာပေဆု အပါအဝင် ဝတ္ထုရှည်ဆု၊ ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ် ဆု၊ ကဗျာပေါင်းချုပ်ဆု၊ ကျမ်း စာပေဆုနှင့် သုတေသနစာပေဆု စုစုပေါင်း ၁၆ ဆုကို ချီးမြှင့်နိုင်ခဲ့ သည့်အတွက် ဆုရရှိသူ စာရေး ဆရာ ဆရာမကြီးများအတွက် ဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှမိသားစုက တပ်မတော်တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များလက်အောက်ရှိ စာကြည့်တိုက်များသို့ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည့် လူထုသိပ္ပံကျမ်းစာအတွဲ (၆) နှင့် အတွဲ (၇) တစ်မျိုးလျှင် အုပ်စုစုစုပေါင်း အုပ်စုစု ၁၀၀၀ ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးကြီး ထွန်းထွန်းဦး လက်ခံရယူစဉ်။

ဘာသာရပ်ငါးမျိုးကို ဆုချီးမြှင့် လျှက်ရရှိပါကြောင်း။ ၎င်းမကွယ်လွန်မီက ပခုက္ကူ ဦးအုံးဖေ စာပေဆုပေးပွဲအခမ်း အနားတစ်ခုတွင် “စာပေဟာ ကျွန်တော့်ကို မြေတောင်မြှောက်၊ ရေလောင်း ပေါင်းသင်ပေးတဲ့ ကျေးဇူးရှင်ပါ။ ဒါကြောင့် ကိုယ်ပိုင် ငွေတွေကို ကိုယ်ကျိုးအတွက် အသုံးမပြုဘဲ စာပေကို ကျေးဇူး ဆပ်တဲ့အနေနဲ့ စာပေဆု၊ ပညာ ရည်ချွန်ဆုများအတွက် လှူဒါန်း ပေးပြီး စာကြည့်တိုက်များ တည် ဆောက်လှူဒါန်းခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ လမ်းမှာ၊ အမြင်မှားရောကနေတဲ့ လူတွေကိုလည်း စားဖတ်ခြင်းအား ဖြင့် အမြင်မှန်ရကာ ကျွန်တော့်လို မကောင်းတဲ့ဘဝက ကောင်းတဲ့ ဘဝကို ပြောင်းလဲစေချင်လို့ပါ” ဆိုပြီး ပြောကြားခဲ့သည်ကိုလည်း မှတ်သားခဲ့ဖူးပါကြောင်း။

ပါကြောင်း။ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင် လှိုင်က စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကို အားပေးလျက် ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း လုံးရှိ စာကြည့်တိုက်များနှင့် တပ်မတော်ဌာနချုပ်များ/ တပ်ရင်း တပ်ဖွဲ့ စာကြည့်တိုက်များအတွက် စာအုပ် စာစောင်များကိုလည်း မကြာခဏ လှူဒါန်းပေးလျက်ရှိပါ ကြောင်း၊ ယနေ့အခမ်းအနားတွင် လည်း လူထုသိပ္ပံကျမ်းစာ အတွဲ (၆) နှင့်အတွဲ (၇) တစ်မျိုးလျှင် အုပ်စုစု ၁၅၀၀ စီဖြင့် စုစုပေါင်း အုပ်စုစု ၃၀၀၀ ကို ထပ်မံလှူဒါန်းပါကြောင်း၊ စာကြည့်တိုက်များ၏ အခန်း ကဏ္ဍအရေးကြီးပုံနှင့် စာကြည့် တိုက်ယဉ်ကျေးမှု ထွန်းကားရေး ကို လုပ်ဆောင်ကြရန် လိုအပ်ပုံကို စာမျက်နှာ ၅ သို့ *

ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်း ထိုနေ့က ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး စစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဦးမောင်မောင်အုန်းက အမှာ စကားပြောကြားရာတွင် ယနေ့ အခမ်းအနားသည် မိမိတို့၏ မြန်မာစာပေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အဓိက ထား အထောက်အကူပြုနေသည့် ပခုက္ကူစာပေဆု ဆုနှင့်သဘင် အခမ်းအနားဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာ စာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးမှာ မြန်မာ စာပေပညာရှင်တို့၏ ဝိုင်းဝန်း ကြိုးပမ်းမှုများ ပါဝင်သကဲ့သို့ စာပေပညာရှင်များကို ချီးမြှင့် သည့် နိုင်ငံတော်အဖွဲ့ရုံးနှင့် ပုဂ္ဂလိက

လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ပေါင်း ၃၀ ကျော် ၁၉၉၂ ခုနှစ်တွင် ပခုက္ကူမြို့မှ သိန်း တစ်ရာ ဆေးပေါင်းရုံပိုင်ရှင် ဦးအုံးဖေက စာပေရန်ပုံငွေတစ်ရပ် တည်ထောင်ရန်အတွက် ငွေကျပ် ၇၆ သိန်းနှင့် ၁၂၅၉ ကျပ်တို့ကို မတည်၍ နိုင်ငံတော်သို့ လှူဒါန်း ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၁၉၉၄ ခုနှစ်မှ စတင် ပြီး ဦးအုံးဖေ၏ စာပေအလှူဒါန မတည်ငွေနှင့် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ တစ်သက်တာစာပေဆုနှင့် စာပေ ဆုဘာသာရပ်လေးမျိုးကို စတင် ချီးမြှင့်ခဲ့ပါကြောင်း။ ယခုအခါတွင် တစ်သက်တာ စာပေဆုနှင့်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီးဒေါ်ကြူကြူလှမိသားစုက ပခုက္ကူဦးအုံးဖေတည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေဆုရန်ပုံငွေသို့ ပေးအပ် လှူဒါန်းသည့် ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ပခုက္ကူစာပေဆုရန်ပုံငွေကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူမောင်မိုင်မိုင်) က လက်ခံရယူစဉ်။

★ စာမျက်နှာ ၄ မှ
 တိုက်တွန်းလေ့ရှိသကဲ့သို့ စာတတ်သူတိုင်း စာဖတ်ကြစေ၊ စာတတ်ရုံ၊ အတတ်ပညာပြည့်ဝရုံသာမက စဉ်းစားတွေးခေါ်ဆောင်ရွက်သည့် ပညာပြည့်ဝသည့် ဗလင်းတန်ပြည့်သောလူငယ်များ ပေါ်ထွက်လာစေရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများအပြင် မိဘ၊ ဆရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကလည်း အရေးကြီးပုံကို အလေးထားမှာကြားလေ့ရှိပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်နှင့် ရပ်ကွက်စာကြည့်တိုက်များ တိုးပွားရေးကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် စာပေ၏အရေးကြီးသော အခန်းကဏ္ဍကို အလေးထားရန် မိမိတို့ကို မှာကြားလေ့ရှိကြောင်း၊ စာမေး၏ အစွမ်းသတ္တိသည် အမှောင်ခွင်ပြီး အလင်းဆောင်နိုင်သည့်အတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ စီမံအဖွဲ့က ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေသို့ ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ ကို ထည့်ဝင်လှူဒါန်းပါကြောင်း၊ ယနေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသော စာပေပညာရှင်ကြီးများကလည်း စာပေဗိမာန်မှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် စာပေဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ကူညီအားဖြည့်ပေးကြပါဟု မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပေးအပ်လှူဒါန်း
 ယင်းနေ့က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ စီမံအဖွဲ့က ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေသို့



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း အကြိမ် (၃၀) မြောက် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေတည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေဆု၊ ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်ဆုနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုရရှိကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။

လှူဒါန်းငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ပခုက္ကူစာပေဆုရန်ပုံငွေကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး) ကလည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်များသို့ လှူဒါန်းသည့် လူထုသိပ္ပံကျမ်းအတွဲ (၆) နှင့် (၇) တစ်မျိုးလျှင် အုပ်ရေ ၁၀၀၀ စီ စုစုပေါင်းအုပ်ရေ ၂၀၀၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညွန့်ဆွေ (မောင်ဆွေသက်) ကလည်းကောင်း၊ တစ်ဖက်တော်တော်ဝင် တစ်ဖွဲ့များလက်အောက်ရှိစာကြည့်တိုက်များသို့ လူထုသိပ္ပံကျမ်းအတွဲ (၆) နှင့် (၇) တစ်မျိုးလျှင် အုပ်ရေ ၅၀၀ စီ စုစုပေါင်းအုပ်ရေ ၁၀၀၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးကြီး ထွန်းထွန်းဦးကလည်းကောင်း၊ လက်ခံရယူကြသည်။

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော

ပခုက္ကူစာပေဆုရန်ပုံငွေသို့ ငွေကျပ် ၇၅ သိန်းကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး ဝင်းတင့်က ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး) က လက်ခံရယူပြီး စာပေဆုရွေးချယ်ပေးရန်နှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပခုက္ကူစာပေတစ်သက်တာ ဆုများကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ပေးအပ်ရာ ဆရာကြီး ဦးခင်အောင် (ရွှေဘိုဘာမထီခင်အောင်) ကိုယ်စား သမီးဖြစ်သူ ဒေါ်သရစိမ်းအောင်နှင့် ဆရာကြီး ဦးတင်လွင် (တက်လှ) ကိုယ်စား သားဖြစ်သူ ဦးစည်သူလွင်တို့က လက်ခံရယူကြသည်။

ယင်းနေ့က တိုင်းဒေသကြီးလုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးဝင်းတင့်၊ တိုင်းဒေသကြီးလူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင်၊ အမြတ်စားအတွင်းဝန်

ဦးဝင်းကျော်အောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး) နှင့် ဦးညွန့်တင် (မောင်ငြိမ်းသူ-ကြို့ပင်ကောက်) တို့က ပခုက္ကူစာပေပထမဆုရရှိသူ ဒုတိယဆုရ မေတ္တာထွေးဦးပေါသည် ဝတ္ထုရေးသားသူ ဆရာညိုမိုးညို၊ ဝတ္ထုရှည် တတိယဆုရ စိတ်ဝတ္ထုရေးသားသူ ဆရာနေနိုးသော်၊ ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ် ပထမဆုရ မုသာချိုချိုနှင့် အခြားဝတ္ထုတိုများကို ရေးသားသူ ဆရာအမေသား (နတ်မောက်)၊ ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ် ဒုတိယဆုရ အတိအကျအရှည် ဆုံးဖြတ်ပေးသူ ဆရာကိုကိုကို၊ ရေးသားသူ ဆရာကောင်းနိုး၊ ကဗျာပေါင်းချုပ် ဒုတိယဆုရ မွေးမြောက်ရည်စာပန်းသီကဗျာများကို ရေးသားသူ ဆရာရွှေမင်းသား (စစ်ကိုင်း)၊ ကဗျာပေါင်းချုပ် တတိယဆုရ ဘဝတေးသံကဗျာများ ရေးသားသူ ဆရာတော် ကနောင်နိုင်နွယ်ဦး၊ သုတေသနစာပေ ဒုတိယဆုရ ဆိုကရေးတီးနဲ့ရာခရီးကို ရေးသားသူ ဆရာကိုကိုကိုနှင့် (ယဉ်ကျေးမှု) နှင့် သုတေသနစာပေတတိယဆုရ လပြည့်နေ့ဖွား မြန်မာလူကျော်များကို ရေးသားသူ ဆရာလက်ယာ (မေတ္တာတံခွန်) တို့က ဆုများလက်ခံရယူကြသည်။

သူ ဆရာညိုမိုး (လင်းအရောင်ဦး)၊ ကျမ်းစာပေ တတိယဆုရ ရုပ်ရှင်နှင့်နိုင်ငံရေး အမျိုးသားရေးအခန်းကဏ္ဍကို ရေးသားသူ ဆရာ သက်ဦးမောင်၊ သုတေသနစာပေပထမဆုရ သရော်ဇာပျူတို့၏ ရွှေထည်၊ ငွေထည် ယဉ်ကျေးမှုအနုလင်ကဗျာများကို ရေးသားသူ ဆရာမာန်သစ်ငြိမ်း (ရှေးဟောင်းသုတေသန)၊ ကဗျာပေါင်းချုပ် ပထမဆုရ ရောင်နီသန်းချိန် ပန်းပွင့်ချိန်ကို ရေးသားသူ ဆရာကောင်းနိုး၊ ကဗျာပေါင်းချုပ် ဒုတိယဆုရ မွေးမြောက်ရည်စာပန်းသီကဗျာများကို ရေးသားသူ ဆရာရွှေမင်းသား (စစ်ကိုင်း)၊ ကဗျာပေါင်းချုပ် တတိယဆုရ ဘဝတေးသံကဗျာများ ရေးသားသူ ဆရာတော် ကနောင်နိုင်နွယ်ဦး၊ သုတေသနစာပေ ဒုတိယဆုရ ဆိုကရေးတီးနဲ့ရာခရီးကို ရေးသားသူ ဆရာကိုကိုကိုနှင့် (ယဉ်ကျေးမှု) နှင့် သုတေသနစာပေတတိယဆုရ လပြည့်နေ့ဖွား မြန်မာလူကျော်များကို ရေးသားသူ ဆရာလက်ယာ (မေတ္တာတံခွန်) တို့က ဆုများလက်ခံရယူကြသည်။

ထို့နောက် အကြိမ် (၃၀) မြောက် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက် စာအုပ်ဆုရရှိသူများနှင့် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ ပညာရည်ချွန်ဆုရရှိသူများကို ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၁) ဦးသိန်းနိုင်ဦးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာ တက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ကေသီထွေးတို့က ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ရာ ကျွန်တော် သိသော ကျွန်တော်ရွာ စာအုပ်ရေးသားသူ ဆရာခင်မောင်ဝင်း (အညာမြေ) သရရွေးလင်္ကာအဖွဲ့ ကျမ်းစာအုပ်ရေးသားသူ ဆရာသံ၊ အမျိုးသား ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) မှ ပညာသင်ဆုရရှိသူ မသန်းဖြူဖြူထွန်း (ဒုတိယနှစ်၊ ပန်းချီပညာဌာန) နှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး) မှ ပညာသင်ဆုရရှိသူ မောင်မင်းသု ယန်ကျော် (ဒုတိယနှစ်၊ ပန်းချီပညာဌာန) တို့က ဆုများ လက်ခံရယူကြသည်။

ယင်းနေ့က စာပေအလှူရှင် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေကိုယ်စား ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၁) ဦးသိန်းနိုင်ဦးက ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဆုရရှိသူများကိုယ်စား ပခုက္ကူစာပေဆု သုတေသနစာပေ ပထမဆုရ ဆရာမာန်သစ်ငြိမ်း (ရှေးဟောင်းသုတေသန) က ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဆုရရှိသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ပြီး အခမ်းအနားတွင် ပြသထားသည့် ဆုရရှိသူများ၏ ဓာတ်ပုံများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဖေ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (၁၃) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပညာရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများတက်ရောက်ရန် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာ



ရန်ကုန် မြောက် ၂၄ ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဖေ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ထိုင်းနိုင်ငံ ဘူရီယမ်မြို့တွင် မြောက် ၂၅ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် (၁၃) ကြိမ်မြောက်အာဆီယံပညာရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေး၊ (၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံအပေါင်း ၃ နိုင်ငံများ ပညာရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးနှင့် (၇) ကြိမ်မြောက် အရှေ့အာရှ ပညာရေးဝန်ကြီးများ ထိပ်သီး အစည်းအဝေးများသို့ တက်ရောက်ရန် ယနေ့နံနက် ၆

နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့သို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာသွားသည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို ကျောင်းပြင်ပနှင့် တစ်သက်တာ ပညာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ဝင်း၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း တက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း တက္ကသိုလ်တို့မှ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ရန်ကုန်တိုင်း အခြေခံပညာဦးစီးဌာန တိုင်းပညာရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်

ခွတ်ဆက်ခဲ့ကြသည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အတူ လေ့လာဆန်းစစ် အက်ပြတ်ရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ်တို့ လိုက်ပါသွားကြသည်။ အဆိုပါ အစည်းအဝေးကို “ဒစ်ဂျစ်တယ်ခေတ် ပညာရေးအသွင် ကူးပြောင်းရေး” ဟူသော ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံက သာယာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး အာဆီယံ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများမှ ပညာရေးဝန်ကြီးများနှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက် ဆွေးနွေးကြမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ပဆီများကို တတ်နိုင်သမျှ လျော့စား၍ အသွင်ပြောင်းဆီများ စားသုံးခြင်းကို လုံးဝရှောင်ကြဉ်ကြပါစို့။

နိုင်ငံတကာ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ သတင်းများ

Tom Cruise ၏ Top Gun 3 ရုပ်ရှင်သစ် ထပ်မံထွက်ရှိ

အမေရိကန် လေသင်္ဘော များတွင် Tom Cruise ပါဝင် အကြောင်း အဓိကအခြေတည်ရှိက် ထားပြီး အောင်မြင်မှုရရှိခဲ့ရာမှ ကူးထားသည့် Top Gun ရုပ်ရှင် သုံးကားမြောက်ရုပ်ရှင်သစ် ထပ်မံ



ထွက်ရှိလာမည်ဖြစ်သည်ဟု ဟောလိုက်သည့်အတိုင်းတွင် ဖော်ပြ သည်။

အဆိုပါရုပ်ရှင်သစ် Top Gun 3 ကို ဇာတ်ညွှန်းဆရာ အာရမ်ကာဂူဂါ ရေးသားထားပြီး ဒါရိုက်တာကျီဆက်ကို ဆက်ကို က ရိုက်ကူး၍ ဂျယ်ရီဘရတ် ဟီမာနှင့် ဒေမစ်အီလီဆန်တို့က ထုတ်လုပ်ပေးထားကာ လက်ရှိ ဇာတ်ညွှန်းမရှိသေးဘဲ Tom Cruise ရုပ်ရှင်များ လက်စသတ်ပြီး

မှ စတင်ရိုက်ကူးမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းဇာတ်ကားကို ၁၉၈၆ ခုနှစ်တွင် ပထမဆုံးရိုက်ကူးပေး ထားပြီး ဇာတ်ဝင်တေး ရေပန်း စားခဲကာ ၂၀၂၂ခုနှစ်တွင် အပိုင်း (၂)ထွက်ရှိထားပြီး ကိုဗစ်ကာလ အခြေအနေမှာပင် ရုံတင်ဝင်ငွေ များစွာနှင့် အော်စကာဆုတစ်ဆု ရရှိပိုင်ဆိုင်ထားကာ အပိုင်း(၃) ထွက်ရှိရန်အတွက် စီစဉ်နေကြ မြင်းဖြစ်သည်။

SKY

Kriti Sanon က အချစ်ရေးတွင် သို့သိပ်သူဖြစ်သည့် လက်တွေ့မယ်မှ အနုပညာရှင်ဖြစ်လာ

ဘောလိဝုဒ် အနုပညာရှင် Kriti သည် အရပ်မြင်မြင်နှင့် ပြုံးရယ်နေတတ်ကာ လက်တွေ့မယ် ဘဝမှအနုပညာလောကသို့ ဝင် ရောက်ခဲ့ပြီး အချစ်ရေးတွင်သို့သိပ် သူဖြစ်သည်ဟု ဘောလိဝုဒ်ဝက်ဘ် ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။ Kriti သည် ၁၉၉၀ပြည့်နှစ် ဖွားမြင်၍ အသက်၁၄နှစ်ရှိပြီဖြစ်

ပြီး ငယ်စဉ်ကစာတတ်၍ လက်တွေ့ အားကစားတွင် တိုင်းအဆင့် ရွေးချယ်ခံခဲ့ရသူဖြစ်ပြီး အလှ ဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲဝင်ရာမှ ပထမဆုရ ကာ မော်ဒယ်လ်အေဂျင်စီက ကမ်းလှမ်းခဲ့သည်။ Kriti က အင်ဂျင်နီယာဘွဲ့ရ ပြီးမှ ၂၀၁၁ခုနှစ်တွင် မော်ဒယ်လ် မှ သရုပ်ဆောင်ကူးခဲ့ကာ ၂၀၂၃

ခုနှစ်တွင် တီလူရုပ်ရှင်နှစ်ကား စာချုပ်ပြုစာချုပ်ပြီး ဘောလိဝုဒ် မင်းသမီးဖြစ်လာကာ ကိုနှစ်အတွင်း ရုပ်ရှင်သုံးကားနှင့် ထိပ်ဆုံးစာရင်း ဝင်ခဲ့သည်။ Kriti သည် အချစ်ရေး တွင် သို့သိပ်မှုရှိ၍ ကွယ်လွန်သူ ဆွေမျိုးနှင့်သာ သတင်းထွက်ခဲ့ပြီး ချစ်သူအသစ် သတင်းကြားရခြင်း မရှိခဲ့ဟု ဆိုသည်။ SKY



Twice မှ Tzuyu ထိုင်ဝမ်မှ အိပ်မက်အတွက်ရောက်လာ

ထိုင်ဝမ်သူ Tzuyu သည် အိပ်မက်အတွက် ကိုရီးယားသို့ တစ်ဦးတည်း ထွက်လာခဲ့ပြီး ကေပေါ့ပီအဖွဲ့ဝင်ရန် ဖြိုင်ပွဲများ စွာကို ကျော်ဖြတ်ခဲ့သည်ဟု အော့ကေပေါ့ပီဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ယင်းဖြိုင်ပွဲအတွက် ခက်ခဲ မှုများစွာကို ရုန်းကန်ရင်ဆိုင်ခဲ့ရ ပြီး ပရိသတ်များက ချောမော လှပသောရုပ်သွင်၊ သေးသွယ် သော ကိုယ်ခန္ဓာနှင့် အရပ်အ မောင်းတို့ကြောင့် Tzuyu ကို ပွဲထုတ်ရန် ကျော်ပီကိုတောင်းဆို ခဲ့ကြသည်။

Tzuyu သည် ငယ်ရွယ်စဉ် ကပင် အိပ်မက်အောက်လိုက်ရန် ကိုရီးယားသို့ တစ်ယောက်တည်း ထွက်လာပြီး Sixteenဖြိုင်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး Twice အဖွဲ့ နှင့် ပွဲထွက်ရန်များစွာ လေ့ကျင့် ခဲ့ရသည်။

ပွဲထွက်လာချိန်တွင် အဖွဲ့၏ ချောမောသလေးအဖြစ် သတ် မှတ်ခံရကာ ထိုင်ဝမ်နတ်ဘုရား မလေးဟူသောအမည်ကို ရရှိခဲ့ ကာ လက်ရှိအောင်မြင်နေသူ လေးဖြစ်သည်။ SKY

Princess Hours မှ Kim Jeong Hoon အမှုရင်ဆိုင်နေရ

အဆိုတော်၊ သရုပ်ဆောင် Kim Jeong Hoon ကို Princess Hours တွင် ဒုတိယမင်းသား အဖြစ် ပရိသတ်အားပေးမှုရရှိခဲ့ ပြီး အောင်မြင်မှုကို မထိန်းသိမ်း နိုင်ဘဲ အမှုရင်ဆိုင်နေရသည်ဟု ဆွန်ပီဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြ သည်။

၂၀၀၅ခုနှစ်တွင် Princess Hours နှင့် ကမ္ဘာကျော်ခဲ့သော Kim Jeong Hoon သည်ရုပ်သံ နှင့်ရုပ်ရှင်ကားများစွာတွင် ပါဝင် ထားပြီး မကြာမီက ဆိုးလ်မြို့

၌ နံနက်သုံးနာရီ အရက်မူးကား မောင်းခဲ့ကာ ယခင်ကလည်း ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ယခုတစ်ကြိမ်တွင် စစ်ဆေးမှုကို ငြင်းဆန်ခဲ့၍ ဖမ်း ဆီးခံခဲ့ရသည်။ Kim Jeong Hoon မှာ ဂျပန်တွင် ဖျော်ဖြေပွဲစဉ်ထား၍ ကတိကဝတ်အတိုင်း ဖျော်ဖြေအပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုကို ပြုလုပ်ရန် နေအိမ်ပြန်ခွင့်ပြုခဲ့ပြီး ထပ်မံ စစ်ဆေးရန်နှင့် ထပ်မံဆင့်ခေါ်ရန် စီစဉ်ထား၍ အမှုရင်ဆိုင်နေရ သည်။ SKY



SNSD မှ Tiffany ပန်းရောင်ကြိုက်သူ ဖြစ်ကြောင်းပြသ

K Pop အဖွဲ့ SNSD မှ Tiffany သည်အက်စ်အမ်အင်တာ တီနီးမင်းကို ရွေးချယ်ခဲ့ရခြင်း အကြောင်းအရင်းမှာ အများနှင့် မတူ တမူထူးခြားစွာပန်းရောင် ကြိုက်နှစ်သက်၍ ရောက်ရှိခဲ့ သူဖြစ်သည်ဟု ပန်းရောင် ကြိုက် နှစ်သက်ကြောင်း သက်သေပြသ ခဲ့ပုံကို ဆွန်ပီဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ခြင်းဖြစ်သည်။ တစ်ဖန်ကပန်းရောင်ကြိုက် နှစ်သက်မှု ရူးသွပ်သူဖြစ်ကာ ဘာဏ်ကတိုက်လည်း ပန်းရောင် လုပ်ထားပြီး အစာအိမ်မကောင်း ၍ ဆေးသောက်ရသည်ကိုပင် အမေရိကန်မှ အစာအိမ်ဆေး ပန်းရောင်ကို တကူးတကမှာ သောက်သည်ထိ ပန်းရောင် ကြိုက်သူဖြစ်သည်။ SKY

K Pop လောကမှ ကြီး သုံးကြီးဖြစ်ကြသည့် ဂျေပိုင်ပီ၊ ဝိုင်ဂျီ၊ အက်စ်အမ်အင်တာတီနီး မင်းများသို့ အကြောင်းအမျိုးမျိုး နှင့် ကေပေါ့ပီအနုပညာရှင်များ ဝင်ရောက်လာကြရာတွင် ငယ် စဉ်ကတည်းက သူ့ဌေးသမီး တစ်ဖန်က အက်စ်အမ်၏ ကမ်း လှမ်းခဲ့သော လိပ်စာကတိမှာ ပန်းရောင်ဖြစ်နေ၍ ရွေးချယ်ခဲ့



တုပ်ကွေးရောဂါအားလုံးကို ကြိုတင်တားဆီးနိုင်မည့် ကာကွယ်ဆေးတစ်မျိုး အပေ့ကန်ပညာရှင်များဖော်စပ်



ခြင်မှတစ်ဆင့် ကူးစက်သော တုပ်ကွေးရောဂါအမျိုးမျိုးရှိပြီး တစ်နိုင်ငံနှင့်တစ်နိုင်ငံ တုပ်ကွေးရာသီများလည်း ကွဲပြားလျက် ရှိရာ တုပ်ကွေးကာကွယ်ဆေးကို တစ်နှစ်နှင့်တစ်နှစ်မတူဘဲ ဖော်စပ်ထုတ်လုပ်ကြရသည်။

တုပ်ကွေးကာကွယ်ဆေးများကို ထိုသို့ပြောင်းလဲ ဖော်စပ် ထုတ်လုပ်နေရခြင်းမှ ကင်းဝေးစေရန်အတွက် ပြောင်းလဲစရာ မလိုသော တုပ်ကွေးကာကွယ်ဆေးတစ်မျိုးကို အမေရိကန် ပြည်ထောင်စု ကလိပ်လန်းဆေးခန်း ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာကာကွယ် ဆေး ဖွံ့ဖြိုးမှုဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးတက်ဒ်အမ်ရော့စ် ဦးဆောင် သော သုတေသီများ မကြာသေးမီက ဖော်စပ်နိုင်ခဲ့ကြသည်။ ယင်းတုပ်ကွေးကာကွယ်ဆေးသစ်ကို တစ်နှစ်မှသုံးနှစ် အတွင်း တိရစ္ဆာန်နှင့် လူတို့ကို လက်တွေ့စမ်းသပ်ထိုးနှံပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း ပိုးမွှားဗေဒပညာရှင် နာအော့ကော့အူနော့က ထုတ်ဖော်ပြောကြားသည်။

အကယ်၍ စမ်းသပ်ထိုးနှံမှုအောင်မြင်ပါက တစ်ကမ္ဘာ လုံးတွင် မည်သည့် တုပ်ကွေးရောဂါကိုမဆိုကာကွယ်ရန်အတွက် အဆိုပါကာကွယ်ဆေးတစ်မျိုးတည်းကိုသာ ထိုးနှံရမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ SKY

Zero baseone အဖွဲ့ဝင် Zhanghao က Taehyung ဓာတ်ပုံနှင့်တူအောင် ရိုက်ထား

ကေပေါ့ပီမျိုးဆက်သစ်အဖွဲ့ Zero baseone မှ Zhanghao က သူ၏အကြိုက်ဆုံး အနုပညာ ရှင် V ခေါ် ကင်ထယ်ယောင်း ၏ D'Festa Frame နှင့် Photo booth တွင် ပိုမိုတူအောင်ပေး ၍ ဓာတ်ပုံရိုက်ထားသောပုံများ ပရိသတ်ကို ဖြူပေးထားသည်။



Zero baseone အဖွဲ့ဝင် Zhanghao သည်အဆိုပါဓာတ်ပုံ စာအုပ်မှ ကင်ထယ်ယောင်း၏ ဓာတ်ပုံနှင့်ဆင်တူစွာ ရိုက်ကူး ထားသောပုံများကို Cmt တွင် ဖီဒီယိုပိုင်ပြုလုပ်၍ Dispatch LGS တွင် တင်ထားသည်ကို တွေ့ရသည်။

မှာ လက်ရှိညင်တန်းတက်နေသော လည်း ထွက်ရှိထားသော ဂီတ အယ်လ်ဘမ်များနှင့် ကမ္ဘာကျော် အဆိုတော်များဖြစ်ကြသည့် တေ လာဆွစ်၊ စလီနာဂိုလ်းမက်ကီလီ အင်ဂလိပ်တို့မှ ထိပ်ဆုံး လေးဦး စာရင်းဝင် အင်စတာဂရမ်ကျော် ကြားသူဖြစ်သည်။ SKY

Zhanghao လေးစားအား ကျ၍ ကြိုက်နှစ်သက်ခဲ့သော အနုပညာရှင် ကင်ထယ်ယောင်း



INTERNATIONAL NEWS

နိုင်ငံတကာသတင်းများ



ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် နာရင်ဒရာမိုဒီနှင့် လူကရိုနိုသမ္မတ စေလင်စကီးတို့နှစ်ဦး ကိုယ်ကိုင်မြို့တော်၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

Mon

အလုပ်ချိန်ပြင်ပ စေခိုင်းမှုများကို ငြင်းဆိုနိုင်ရန် ဩစတြေးလျနိုင်ငံတွင် ဥပဒေတစ်ရပ် ပြဋ္ဌာန်း

ကင်ဘာရာ ဩဂုတ် ၂၄ ရက်က အလုပ်ချိန်ပြင်ပတွင် အလုပ် ရှင်က အလုပ်နှင့်ပတ်သက်သည့် စေခိုင်းမှုများရှိပါက အလုပ်သမား များအနေဖြင့် ငြင်းဆိုနိုင်သည့် ဥပဒေတစ်ရပ်ကို ဩစတြေးလျ နိုင်ငံက လာမည့် ဩဂုတ် ၂၆ ရက်၌ စတင်အကောင်အထည် ဖော်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရိုက်တာ သတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။ ထိုဥပဒေတွင် အလုပ်သမား ဦးရေ ၁၅ ယောက်နှင့် ၁၅ ယောက် အထက်ရှိသည့် လုပ်ငန်း များ အကျုံးဝင်ပြီး အသေးစား လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍

လာမည့်နှစ် ဩဂုတ်လမှ စတင် အကျိုးသက်ရောက်မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းဥပဒေပြဋ္ဌာန်းခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ အလုပ်သမားများ ကိုယ်ပိုင်အချိန် ပိုမိုရရှိစေရန်နှင့် အလုပ်ဖိစီးမှုများ အတော်အသင့် ဖြစ်စေရန်အတွက်ဖြစ် သည်။ အလားတူ ဥပဒေမျိုးကို ပြင်သစ်၊ ဂျာမနီနှင့် အခြား ဥရောပနိုင်ငံကြီးများတွင်လည်း ကျင့်သုံးလျက်ရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

Mon

0-0-0-0-0



ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင် ရေကြီးမှုအခြေအနေဆိုးရွား လူပေါင်း သုံးသန်းခန့် ရေဘေးသင့်၊ လူနှစ်ဦး သေဆုံး

ဧရာ ဩဂုတ် ၂၄ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင် ရေ ကြီးမှုအခြေအနေဆိုးရွားနေပြီး လူပေါင်း သုံးသန်းခန့် ရေဘေး သင့်လျက်ရှိရာ ထိုရေဘေးကြောင့် လူနှစ်ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ ရကြောင်း ဘီဘီစီသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။ ယခင်အပတ်က မုတ်သုံမိုး သည်းထန်စွာရွာသွန်းခဲ့ပြီးနောက် မြစ်ကြီးငါးစင်းထဲ၌ မြစ်ရေများ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသိသီးကို ကျော် လွန်ရောက်ရှိခဲ့သည်။ ဖေနီ၊ မိုလီဘီအာ၊ ဟာဘီ

ကန်၊ ကိုစီလာနှင့် စစ်တကောင်း ခရိုင်တို့တွင် ရေကြီးမှုအခြေ အနေဆိုးရွားဆုံးဖြစ်ကြောင်း ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် သဘာဝဘေးစီမံ ခန့်ခွဲရေးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန် သည်။ **ကျွန်တော်တစ်သက်မှာ ဒီလောက်များတဲ့မိုးခွံ ဒီလောက် ကျယ်ပြောတဲ့ ရေလှမ်း မှုမျိုး မမြင်ဖူးခဲ့ပါဘူး**ဟု ဖေနီခရိုင်မှ ဒေသခံတစ်ဦးဖြစ်သူ မိုဟာမက် မာဆစ်က ထုတ်ဖော်ပြောကြား သည်။ အိမ်နီးချင်းအိန္ဒိယနိုင်ငံဘက် မှ ဆည်ရေများလွှတ်လိုက်သဖြင့် မိမိတို့နိုင်ငံဘက်တွင် ရေကြီးခဲ့ ကြောင်းသိရပြီး ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ကျောင်းသားများ စွပ်စွဲပြောဆိုခဲ့ကြ သည်။ ယင်းစွပ်စွဲမှုမှ ကန်ဟု ဩဂုတ် ၂၂ ရက်တွင် အိန္ဒိယ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ် ပြန်ရှင်းလင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



Mon

အမေရိကန်လုံခြုံရေးအကြံပေး ဂျိတ်ခ်ဆူလီဗန် တရုတ်နိုင်ငံသို့ နောက်တစ်ပတ်တွင် သွားရောက်မည်

ဝါရှင်တန် ဩဂုတ် ၂၄ အမေရိကန်လုံခြုံရေးအကြံ ပေး ဂျိတ်ခ်ဆူလီဗန် တရုတ်နိုင်ငံသို့ နောက်တစ်ပတ်တွင် သွားရောက် မည်ဖြစ်ကြောင်း အယ်လ်ဂျာဇီး ရာသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။ ၂၀၁၆ခုနှစ်က အမေရိကန် လုံခြုံရေးအကြံပေးအဖြစ် စတင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီးနောက် ငှင်းအနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပထမဆုံးအကြိမ်အလည်အပတ် သွားရောက်ရန် စီစဉ်ခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ ယင်းအစီအစဉ်သည် အမေရိ



ကန်နှင့် တရုတ် နှစ်နိုင်ငံတင်းမာမှု ကို အမေရိကန်ဘက်က အလျှော့ ပေးဆက်ဆံလို သည့် သဘော သက်ရောက်မည်မဟုတ်ကြောင်း အတွင်း ဂျိတ်ခ် ဆူလီဗန် က ငှင်းက ရှင်းပြသည်။ ဩဂုတ် ၂၄ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ တရုတ်နိုင်ငံသို့ သွား ရောက်လည်ပတ်မည့် ခရီးစဉ် အတွင်း ဂျိတ်ခ် ဆူလီဗန် က

တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဝမ်ယီ နှင့် တွေ့ဆုံမည်ဟု ဆိုသည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦးတွေ့ဆုံစဉ် တရုတ်နှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင် စုအကြား တင်းမာနေသော လုံခြုံ ရေးအခြေအနေများနှင့်ပတ်သက် ၍ ဆွေးနွေးကြမည်ဟု ဆိုသည်။ ထို့ပြင် နှစ်နိုင်ငံနှင့် သက်ဆိုင် သောနည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ လုံခြုံရေး၊ အမျိုးသားလုံခြုံရေး၊ မြောက်ကိုရီးယားအရေး၊ အရှေ့ အလယ်ပိုင်းအရေး စသည်တို့နှင့် ပတ်သက်၍လည်း ဆွေးနွေးမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

Mon



ဗြိတိန်နှင့် တရုတ် နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကို ရှိကျင့်ဖျင့်ထံသို့ ကိယာစတာမာ ဆက်သွယ်ပြောကြား

လန်ဒန် ဩဂုတ် ၂၄ တရုတ်သမ္မတ ရှိကျင့်ဖျင့် ထံသို့ ဗြိတိသျှဝန်ကြီးချုပ် ဆာ ကီယာစတာမာ ဩဂုတ် ၂၃ ရက် က တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ် ပြောဆိုခဲ့ကြောင်း စီအင်န်အေ သတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။ မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံအကြားရှိ သဘောထားကွဲလွဲမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ အပြန်အလှန်ရိုးသား ပွင့်လင်းစွာ ပြောဆိုညှိနှိုင်းကာ ပိုမိုနီးကပ်သော စီးပွားရေးနှင့်

ကမ္ဘာ့အရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ဆောင်သွားစေလိုကြောင်း ဆာကီယာစတာမာက ထည့်သွင်း ပြောကြားသည်။ ဝန်ကြီးချုပ် ဆာကီယာ စတာမာက သမ္မတ ရှိကျင့်ဖျင့်နှင့် တယ်လီဖုန်းမှတစ်ဆင့် ဆက် သွယ်စကားပြောလိုသည်ဟု ဗြိတိန် နိုင်ငံဘက်က ကမ်းလှမ်းသဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန က စီစဉ်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

Mon

ဂျာမနီနိုင်ငံ ဆိုလီဂျင်မြို့လယ်၌ ဓားထိုးတိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွား လူသုံးဦး သေဆုံး

ဘာလင် ဩဂုတ် ၂၄ ဂျာမနီနိုင်ငံ ဆိုလီဂျင်မြို့လယ် ၌ ည ၁၂ နာရီ အချိန်ခန့်က ဓားထိုးတိုက်ခိုက်မှု ဖြစ်ပွားရာ လူသုံးဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဘီဘီစီသတင်းဌာနက ဖော်ပြ သည်။ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲကျင်းပနေသော နေရာရှိ စင်မြင့်တော်တဖျော်ဖြေ ပွဲတွင်ပရိသတ်များအကြား ယင်း ဓားထိုး တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း မျက်မြင်သက်သေများက ထုတ် ဖော်ပြောကြားသည်။ စင်မြင့်ပေါ်သို့ လူစိမ်းတစ်ဦး တက်လာကာ သီချင်းဆိုရင်း မျက်နှာရိပ်မျက်နှာကပြပြီးနောက် အဆိုပါ ဓားထိုးတိုက်ခိုက်မှု ဖြစ်

ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု မျက်မြင် သက်သေ ဖိလစ်မူယယ်လာက ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ အခင်းဖြစ်နေရာတစ်ဝိုက်တွင် ဓားထိုးခံရသူများ ပုံလျက်သား လံကျသွားသဖြင့် ရုတ်ရတ်သံသ ဖြစ်ခဲ့သော်လည်း ပွဲကျင်းပနေခြင်း ကို ထိခိုက်မှုမရှိခဲ့ကြောင်း ပွဲစီစဉ် သူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။ အဓိကသံသယရှိသူ ထွက် ပြေးလွတ်မြောက်သွားသဖြင့် ရဲ့ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက လမ်းများကို ပိတ်ဆို့ကာ ၎င်းကိုလက်ရဖမ်းဆီး နိုင်ရန် အပူတပြင်းလိုက်လံရှာဖွေ လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

Mon

0-0-0-0-0



စင်ကာပူ ပဟိုမူးယစ်ဆေးဝါး တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့ ၁၂ ရက် စီမံချက်ဖြင့် မူးယစ်ဆေးများ သိမ်းဆည်း

စင်ကာပူ ဩဂုတ် ၂၄ စင်ကာပူအဖိုးရ ပဟိုမူးယစ် ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့က ၁၂ ရက် စီမံချက်ဖြင့် မူးယစ်ဆေးများ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း စီအင်န် အေသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။ ထိုစီမံချက်ကာလအတွင်း အသက် ၆၇ နှစ်အရွယ် စင်ကာပူ နိုင်ငံသား ယောက်ျားတစ်ဦးထံမှ

ဘိန်းမြို့ ၉၃၅၀ ၅ ကီလိုဂရမ် သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်မှာ အများ ဆုံးဖြစ်သည်။ လက်ရဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့သော မူးယစ်ဆေးဝါးမှောင်ခို ရောင်းဝယ် သူများအနက် ၁၅ နှစ်အရွယ် ယောက်ျားလေးမှာ အသက် အငယ်ဆုံး ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

Mon

လူထုအခြေပြုပတ်သွားတွင် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှုတားဆီးကာကွယ်ရေး

အသိပညာပေး Talk Show ကျင်းပ

ရွာငါး ဩဂုတ် ၂၄ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဓနုကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရသော လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနတို့မှပေါင်း၍ ရွာငါးမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှု

တားဆီးကာကွယ်ရေးအသိပညာပေး Talk Show ဆွေးနွေးပွဲကို မြို့နယ်လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန၌ ဩဂုတ် ၂၃ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။

ရွေးဦးစွာ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ပြည့်ပြီးသန့်က အသိပညာပေး Talk Show ဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်ရခြင်းရည်ရွယ်ချက်အား ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး နောက် မြို့နယ်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်သန်းသန်း

စိုးက ကျား၊ မ အခြေပြု အကြမ်းဖက်ခြင်း၏အဓိပ္ပာယ်၊ အကြမ်းဖက်မှုအမျိုးအစားများ၊ အကြမ်းဖက်ခြင်းဖြစ်ပွားရခြင်း၏ အဓိက အကြောင်းရင်းနှင့် နောက်ဆက်တွဲ ဆိုးကျိုးများအကြောင်း နှင့် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ ကျား၊မ အခြေပြုအကြမ်းဖက်မှု ဖြစ်ရပ်များကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးပုံကို အသေးစိတ်ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ Talk Show ဆွေးနွေးပွဲကို ရွာငါးမြို့နယ်ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်၊ အပျိုစင်ဒေသ Facebook Page ရွာငါးမြို့နယ် Telegram တို့တွင် လွှင့်တင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ဝဲပုံ) (၃၃၀)



မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်အကြောင်းနှင့် သက်ငယ်ပုဒ်မပျောက်ရေး အသိပညာပေးဟောပြော



ရေဦး ဩဂုတ် ၂၄ ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးစစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ သုံးခြင်း၏ ဆိုးကျိုးများ၊ ငြိမ်မှု ရေဦးခရိုင်၊ ရေဦးမြို့နယ်၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ နှင့် ပြစ်ဒဏ်များအကြောင်းတို့ကို နှင့် အခြေခံ ပညာဦးစီးဌာန လည်းကောင်း၊ ထို့ပြင် ရဲမှူးက သက်ငယ်ပုဒ်မဒီမီးမှုလျော့နည်း ပပျောက်စေရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မိဘအုပ်ထိန်းသူများ သတိပြု တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် လိုက်နာရမည့် အချက်များ၊ အကြောင်းနှင့် သက်ငယ်ပုဒ်မဒီမီးမှု မဖြစ်ပွားစေရေး ပပျောက်ရေး အသိပညာပေး သတိပြုရမည့် ဟောပြောပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အချက်နှင့် လိုက်နာဆောင်ရွက် ရမည့်အချက်များကိုပါ ထည့်သွင်း ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းနိုင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ဟောပြောပွဲ ထွန်းက အမှာစကားပြောကြား အပြီးတွင် ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးနှင့် မူး ရဲမှူးဟန်ဝင်းလှိုင်က မူးယစ် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးတာဝန်ရှိသူများ က အမျိုးသမီးငယ်များအား ခိုင်ခံ့အတွင်း နည်းလမ်းပေါင်းစုံ မုဒိမ်းမှုအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ အသိ အသုံးပြုလျက် တရားမဝင်မှုမူးယစ် ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဆေးဝါးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) မန္တလေးမြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

အမြို့မြို့ အနယ်နယ်မှ မှုခင်းသတင်းများ

စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ

ဗြိတိန် ဩဂုတ် ၂၄ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် သတင်းအရ သက်သေများနှင့်အတူ ဩဂုတ် ၂၂ ရက် ညနေ ၄ နာရီက ဗြိတိန်မြို့နယ်၊ ဆင်ဝင်းကျေးရွာအနီးတွင် သက်နိုင်ဦး(ခ)တင်နိုင်ဦး ဆိုသူ မောင်းနှင်ပြီး ကြည့်လွင်(ခ)ငွေဆန်းဆိုသူ လိုက်ပါလာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စစ်ဆေး ရှာဖွေရာ ၎င်းတို့ထံမှ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀၀ အား တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ကွင်းဆက်ဖော်ထုတ်ချက်အရ ညနေ ၅ နာရီခွဲက သက်သေနှင့် တကွ ထွန်းဝင်း(ခ)ကြောင်ကြီး ဆိုသူတို့အား အဆိုပါနေရာ၌ မော်တော်ဆိုင်ကယ်တစ်စီး၊ စိတ်ကြွရူး သွပ်ဆေးပြား ၄၀၀၀၀ နှင့်အတူ ထပ်မံတွေ့ရှိ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် သက်နိုင်ဦး(ခ)တင်နိုင်ဦး (၄၀) နှစ်၊ ကြည့်လွင်(ခ)ငွေဆန်း ၃၇ နှစ်၊ သက်ဝေ (၃၅)နှစ်နှင့် ထွန်းဝင်း(ခ) ကြောင်ကြီး (၅၄) နှစ်ဆိုသူတို့အား ဗြိတိန်မြို့မရဲစခန်းတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပြီး ကွင်းဆက်များ ဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ဝဲပုံ) (မန္တလေးနေ့စဉ်သတင်းအဖွဲ့)



စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ

တာချီလိတ် ဩဂုတ် ၂၄ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ထွန်းကျော် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ် နှင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် သတင်းအရ သက်သေများနှင့် အတူ ဩဂုတ် ၂၂ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲက တာချီလိတ်မြို့၊ ဆန် ဆိုင်း(ခ)ရပ်ကွက်တွင် ထွန်းကျော် ဆိုသူ မောင်းနှင်လာသည့် မော် တော်ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စစ် ဆေးရှာဖွေရာ ၎င်းထံမှ စိတ်ကြွရူး သွပ်ဆေးပြား ၄၀၀၀ အား တွေ့ရှိ

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော် ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၄ အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထား သော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံ အဖွဲ့ အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေ သော အဖွဲ့ အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြား စေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရား များ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အခိုးရယူမှုများ ပျက်ပြား စေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့် ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များ မှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ သိမ်းဆည်းခံရနိုင် ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော် မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားလည်၍ဖြစ် စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင် ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူ အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၅၅-က၊ အလက်ထရာနစ် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃(က) နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့် အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင် သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများ ကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်း ခံရပါက နိုင်ငံတော်တရားအဖြစ် သိမ်းဆည်း ခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက် တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော် လည်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၃ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြား စေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ ပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုမူ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် "Htet Nandar Lwin" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီး ကြံခင်းမြို့နယ် ပေါက်တိုင်း ကျေးရွာနေ ထက်နန္ဒာလှိုင်အား မွန်းလွဲ ၃ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင်လည်းကောင်း၊ "Min Min Khant" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး တံတားဦးမြို့နယ်ကျောင်းကုန်း ကျေးရွာနေ မင်းမင်းဦး(ခ)ထွန်းထွန်းလင်းအား ညနေ ၅ နာရီ ၃၅ မိနစ်တွင် လည်းကောင်း၊

"Nay Moe Lwin" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင် ဖြစ်သူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့ နယ်နေ ကျော်စေဇယျ (ခ)နေမိုးလွင်အား ည ၇ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင်လည်းကောင်း၊ "Kaung Htet Moe" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရေထွက်ကျေးရွာနေ ကောင်းထက်မိုး(ခ)ကောင်းကြီးအား ည ၁၀ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင်လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ ရဲစခန်းအသီးသီး၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်း များ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့ အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့ အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ် များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အခိုးရယူမှုများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေး ကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ် အရေးယူသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတကာ အားကစား သတင်းများ

ဂွန်ဒိုဂန် မန်ချက်စတာစီးတီးအသင်းတွင် ကျော့နံပါတ် ၁၉ ဂျာနီအား ဝတ်ဆင်ကစားသွားမည်

မန်ချက်စတာ ဩဂုတ် ၂၄ အဆိုပါ ကွင်းလယ်ကစား ကွင်းလယ်ကစားသမား သမားသည် လက်ရှိဈေးကွက် အတွင်းတွင် ဘာစီလုံနာအသင်းမှ ဝတ်ဆင်ကစားခဲ့ပြီး ဝတ်ဆင်ကစားစီးတီးအသင်းသို့ ၁၉ ဂျာနီအား ဝတ်ဆင်ကစားသွား မည်ဖြစ်သည်။



ကွင်းလယ်ကစားသမား ဝန်ဒိုဂန်သည် ပြီးခဲ့သည့်ဘောလုံးရာသီက ဘာစီလုံနာအသင်းနှင့် အတူ ပြိုင်ပွဲစုံ ၅၁ ပွဲကစားကာ ၅ဂိုး သွင်းယူကာ ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် မန်ချက်စတာစီးတီးအသင်းက ခေါ်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (၈၆)(NGB)



ဆက်ပန်ဒန်ဘတ်ချ်အား ဘရန်ဖိုဒ်အသင်း ခေါ်ယူ

လန်ဒန် ဩဂုတ် ၂၄ ဘရန်ဖိုဒ် အသင်းသည် လီဗာပူးအသင်း နောက်ခံကစားသမား ဆက်ပန်ဒန်ဘတ်ချ်အား ပြောင်းရွှေ့ကြေး စတာလင်ပေါင် ၂၅သန်းဖြင့် ခေါ်ယူခဲ့ကြောင်း အတည်ပြုထုတ်ပြန် ကြေညာခဲ့သည်။ အသက်(၂၂)နှစ်အရွယ်ရှိ နောက်ခံကစားသမားသည် ဘရန်ဖိုဒ်အသင်းတွင် ကျော့နံပါတ် ၄ ဂျာနီအား ဝတ်ဆင်ကစားသွားမည်ဖြစ်သည်။

နေ့ကစားကစားသမား ဆက်ပန်ဒန်ဘတ်ချ်သည် ပြီးခဲ့သည့် ဘောလုံးရာသီက လီဗာပူးအသင်းမှ မိန့်ခံအသင်းသို့ အငှားသွားရောက်ကစားပြီး ပြိုင်ပွဲစုံ ၃၅ ပွဲကစားကာ ၃ဂိုး သွင်းယူပြီး ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ဘရန်ဖိုဒ်အသင်းက ခေါ်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (အပေါ်ပုံ) ဘရန်ဖိုဒ်အသင်းသည် လက်ရှိဈေးကွက်အတွင်းတွင် ကစားသမားနှစ်ဦးအထိ ခေါ်ယူထားကြည့်ထားပြီးဖြစ်သည်။ (NGB)

ဘောလုံးသတင်း အတိုအထွာများ

- * နောက်ခံကစားသမား ထရစ်ပီယာ ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီအကုန်တွင် နယူးကာဆယ်အသင်းမှ ထွက်ခွာသွားမည်ဖြစ်သည်။
- * အေစီဗီလန်အသင်း တိုက်စစ်မှူး ရာဖေးလီယာအိုက မိမိအနေဖြင့် အသင်းမှ ထွက်ခွာမည်ဆိုသောသတင်းများသည် ကောလာဟလများသာဖြစ်ကြောင်း၊ အသင်းတွင်သာ ဆက်ရှိသွားမည်ဟု ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။ (NGB)

စပိန်လားကီ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ(ပွဲစဉ်-၂)ဇယား နိုင်ကမ္ဘာ

ယှဉ်ပြိုင်ရက်	အချိန်	ပွဲစဉ်	ယမန်နှစ်ရလဒ်
၂၅-၈-၂၀၂၄ တနင်္ဂနွေနေ့	ည ၉:၃၀နာရီ	(၁၅)ရီရိုလ်ဟစ်(၅) - ဖယ်ဗီဇစ်(၅) (D) (W)	ရီရိုလ်ဟစ်အရပ် ၆-၀ ဖယ်ဗီဇစ် ၀-၂ ရီရိုလ်ဟစ်အရပ်
"	ည ၁၁:၃၀နာရီ	(၁၀)လီဂိုနက်စ် - လက်ယီဟက်စ်(၆) (D) (D)	လီဂိုနက်စ် ၀-၀ လက်ယီဟက်စ် ၂-၀ လီဂိုနက်စ်
"	ည ၁၁:၀၅နာရီ	(၁၅)အလာဘင်စ် - ဘက်ဟစ်(၁၂) (L) (D)	အလာဘင်စ် ၁-၁ ဘက်ဟစ် ၀-၀ အလာဘင်စ်
၂၆-၈-၂၀၂၄ တနင်္လာနေ့	နံနက် ၀၂:၀၀နာရီ	(၇)အေတီကို - ဂီရိုနာ(၈) (D) (D)	အေတီကို ၃-၁ ဂီရိုနာ ၄-၃ အေတီကို

အီတလီ စီးရီးအေဘောလုံးပြိုင်ပွဲ(ပွဲစဉ်-၂)ဇယား နိုင်ကမ္ဘာ

ယှဉ်ပြိုင်ရက်	အချိန်	ပွဲစဉ်	ယမန်နှစ်ရလဒ်
၂၅-၈-၂၀၂၄ တနင်္ဂနွေနေ့	ည ၁၀:၀၀နာရီ	(၁၀)ဗီအိုရင်တီးနား - ဗီဇီဗီယာ(၁၇) (D) (L)	ဗီအိုရင်တီးနား ၁-၀ ဗီဇီဗီယာ ၀-၀ ဗီအိုရင်တီးနား
"	"	(၈)တိုရီနို - အတ္တလန္တာ(၁) (D) (W)	တိုရီနို ၃-၀ အတ္တလန္တာ ၃-၀ တိုရီနို
၂၆-၈-၂၀၂၄ တနင်္လာနေ့	နံနက် ၀၁:၀၅နာရီ	(၁၉)နာပိုလီ - ဘီယော့နာ(၉) (L) (D)	နာပိုလီ ၀-၂ ဘီယော့နာ ၀-၀ နာပိုလီ
"	"	(၁၆)ရိုမား - အင်ပိုလီ(၁၄) (D) (D)	ရိုမား ၇-၀ အင်ပိုလီ ၂-၁ ရိုမား

၂၀၂၄ မြန်မာ့စွယ်စုံလင် အမှတ်ပေးဘောလုံးပြိုင်ပွဲ(ပွဲစဉ်-၈)ဇယား နိုင်ကမ္ဘာ

ယှဉ်ပြိုင်ရက်	အချိန်/နေရာ	ပွဲစဉ်/(ဇောက်ဆုံး ပွဲရလဒ်)	ယမန်နှစ်ရလဒ်
၂၅-၈-၂၀၂၄ တနင်္ဂနွေနေ့	ည ၄:၃၀နာရီ (ရန်ကင်းတွင်း)	(၂)ရန်ကင်း - ရှေးတီ(၉) (D,W,D,W,W) (L,L,W,L,L)	ရန်ကင်း ၄-၁ ရှေးတီ
"	ည ၄:၄၀နာရီ (သုဏ္ဍကင်း)	(၃)တံတားတီ - ISPE(၈) (D,W,W,W,L) (L,W,W,L,L)	တံတားတီ ၁-၂ ISPE

အင်္ဂလိပ်စီးယားလိဂ် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ(ပွဲစဉ်-၂) နိုင်ကမ္ဘာ

၁၉ ဝုဗ် - ချဲလ်ဆီး ၁၇
ဩဂုတ် ၂၅ ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)ည ၇:၃၀နာရီ

ပွဲစဉ်	ဝုဗ်	ချဲလ်ဆီး	ရလဒ်
၂၀၂၀-၂၂	ဝုဗ်	ချဲလ်ဆီး	၂-၂ ဝုဗ်
၂၀၂၂-၂၃	"	"	၃-၀ ဝုဗ်
၂၀၂၃-၂၄	"	"	၂-၁ ဝုဗ်

နှစ်သင်းထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံမှု အာဆင်နယ် ၂-၀ ဝုဗ် ချဲလ်ဆီး ၀-၂ ယန်ဖီးလ် သရေကျရန် နီးစပ်သော်လည်း အနိုင်ရမည်ဆိုပါက ချဲလ်ဆီးသာ ကပ်နိုင်မည်ဟု ခန့်မှန်းချင်ပါသည်။

၃ လီဗာပူး - ဘရန်ဖိုဒ် ၆

ပွဲစဉ်	လီဗာပူး	ဘရန်ဖိုဒ်	ရလဒ်
၂၀၂၀-၂၂	လီဗာပူး	ဘရန်ဖိုဒ်	၃-၃ လီဗာပူး
၂၀၂၂-၂၃	"	"	၃-၀ ဝုဗ်
၂၀၂၃-၂၄	"	"	၁-၄ ဝုဗ်

နှစ်သင်း၏ (ပွဲစဉ်-၁)ရလဒ် အင်ထရပ် ၀-၂ လီဗာပူး ဘရန်ဖိုဒ် ၂-၀ အစ္စတာယ်လစ် လီဗာပူးအသင်းတို့ အိမ်ကွင်းတွင် ခြေစွမ်းအသာကြည့် ဘရန်ဖိုဒ်အသင်းအား ရိုးပြည့်အနိုင်ရယူသွားမည်ဖြစ်သည်။

2024 Winston-Salem Open တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲအဆင့်သို့ Lorenzo Sonego တက်ရောက်

ဝါရှင်တန် ဩဂုတ် ၂၄ အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပပြုလုပ်လျက်ရှိသော အမျိုးသား တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲဖြစ်သည့် 2024 Winston-Salem Open တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲအဆင့်သို့ အီတလီတင်းနစ်ကစားသမား Lorenzo Sonego တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ အီတလီတင်းနစ်ကစားသမား Lorenzo Sonego နှင့် အမေရိကန် တင်းနစ်ကစားသမား Alex Michelsen တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည်ဖြစ်သည်။ (အပေါ်ပုံ) (NGB)



ပြင်သစ်လိဂ် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ(ပွဲစဉ်-၂)ဇယား နိုင်ကမ္ဘာ

ယှဉ်ပြိုင်ရက်	အချိန်	ပွဲစဉ်	ယမန်နှစ်ရလဒ်
၂၅-၈-၂၀၂၄ တနင်္ဂနွေနေ့	ည ၇:၃၀နာရီ	(၆)လန်စ် - ဘရက်(၁၈) (W) (L)	လန်စ် ၁-၀ ဘရက်
"	ည ၉:၃၀နာရီ	(၈)နန္နိုတက်စ် - အော်ဇေး(၅) (D) (W)	နန္နိုတက်စ် ၁-၀ အော်ဇေး
"	"	(၁၂)နိုက်စ် - တူးလော့စ်(၉) (L) (D)	နိုက်စ် ၁-၀ တူးလော့စ်
"	"	(၁၀)စတုဂျာ - ရင်းနက်စ်(၃) (D) (W)	စတုဂျာ ၂-၀ ရင်းနက်စ်
၂၆-၈-၂၀၂၄ တနင်္လာနေ့	နံနက် ၀၁:၀၅နာရီ	(၂)ဟဿယ် - ရစ်စ်(၁၅) (W) (L)	ဟဿယ် ၂-၁ ရစ်စ်

ဂျာမနီဘွန်ဒန်အင်္ဂလိဂ် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ (ပွဲစဉ်-၁)ဇယား နိုင်ကမ္ဘာ

ယှဉ်ပြိုင်ရက်	အချိန်	ပွဲစဉ်	ယမန်နှစ်ရလဒ်
၂၅-၈-၂၀၂၄ တနင်္ဂနွေနေ့	ည ၈:၀၀နာရီ	ဝုဗ်ဘတ်စ် - ဘိုင်ယန်မြူးနစ် (D,W,W,W,W) (L,L,W,L,L)	ဝုဗ်ဘတ်စ် ၁-၂ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်
"	ည ၁၀:၀၀နာရီ	ဗီဒီယိုယီ - တိုက်အန်ဟိုင်း (D,W,W,W,W) (L,W,W,L,L)	ဗီဒီယိုယီ ၂-၀ တိုက်အန်ဟိုင်း

အင်္ဂလိပ် ပရီးမီးယားလိဂ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ(ပွဲစဉ်-၂)ဇယား နိုင်ကမ္ဘာ

ယှဉ်ပြိုင်ရက်	အချိန်	ပွဲစဉ်	ယမန်နှစ်ရလဒ်
၂၅-၈-၂၀၂၄ တနင်္ဂနွေနေ့	ည ၇:၃၀နာရီ	(၉)ဘရိုင်ဗောက်စ် - နယူးကာဆယ်(၈) (D) (W)	ဘရိုင်ဗောက်စ် ၂-၀ နယူးကာဆယ်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင် Mpox(မျောက်ကျောက်)ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးအတွက် ချမ်းမြသာစည်လေဆိပ်ရှိ သီးခြားကန့်သတ်ကုသဆောင်နှင့် မန္တလေးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု

မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၂၄

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်သည် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများလိုက်ပါပြီး ယနေ့နံနက်ပိုင်းက Mpox(မျောက်ကျောက်)ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးအတွက် ချမ်းမြသာစည်လေဆိပ်ရှိ သီးခြားကန့်သတ်ကုသဆောင်နှင့် မန္တလေးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်သည် ချမ်းမြသာစည်လေဆိပ်ရှိ သီးခြားကန့်သတ်ကုသဆောင် (ယခင် ၂၀၄ ခုတင်ဆုံး) ကိုဗစ်သီးခြားကုသဆောင်)သို့ ရောက်ရှိပြီး ကိုဗစ်ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်စဉ်က အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို စနစ်တကျထိန်းသိမ်းထားရှိမှု၊ အရေးပေါ်အခြေအနေဖြစ်ပေါ်လာပါက ချက်ချင်းအသုံးပြုနိုင်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ အဆောင်ပရဝဏ်အတွင်းအပြင် သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်နေမှုများကိုလည်းကောင်း၊ ဆက်လက်၍ မန္တလေးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့လည်းကောင်း သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သည်။

ထိုသို့ကြည့်ရှုစဉ် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်အား တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ဝင်းနိုင်ဦးဆောင်သောအဖွဲ့၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးနှင့် အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများက ဆေးရုံပရဝဏ်အတွင်းအပြင် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်နေမှု၊ မန္တလေးအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်(တံတားဦး)ဝင်ပေါက်တွင် Mpox(မျောက်ကျောက်)ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်း ဆောင်ရွက်နေမှု၊ သံသယလူနာတွေ့ရှိပါက လေဆိပ်တွင် ခေတ္တ isolation ထားရှိနိုင်မည့်နေရာ ပြင်ဆင်ထားရှိမှုနှင့် လွှဲပြောင်းဆေးရုံအဖြစ် သတ်မှတ်ထားရှိသော မန္တလေးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ စနစ်တကျလွှဲပြောင်းနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ လူနာတွေ့ရှိပါက



ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးအတွက် သီးခြားလူနာဆောင်များ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု စသည့် Mpox(မျောက်ကျောက်)ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်း၊ ထိန်းချုပ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်း လုပ်ငန်းအစီအမံများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုက်ပါရှင်းလင်းပြသရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့မှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁၄ ရက်နေ့တွင် Mpox(မျောက်ကျောက်)ရောဂါကူးစက်မှုအား နိုင်ငံတကာပြည်သူ့ကျန်းမာရေး အရေးပေါ်အခြေအနေအဖြစ် ကြေညာခဲ့ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့မှ ရောဂါဖြစ်ပွားနိုင်ခြေသတ်မှတ်ချက်အရ Mpox(မျောက်ကျောက်)ရောဂါသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကူးစက်ဖြစ်ပွားနိုင်ခြေ နည်းပါးသော်လည်း အိမ်နီးချင်းနှင့် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများတွင် ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုများရှိနေသဖြင့် ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုမှ ကာကွယ်နိုင်ရန် ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးခြင်း၊ နိုင်ငံအတွင်းသို့ ရောဂါကူးစက်ဝင်ရောက်မှုမရှိစေရေး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းနှင့် ထိန်းချုပ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို နှီးနှွယ်ဌာနများနှင့်ပူးပေါင်း၍ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ပြည်သူများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ကထုတ်ပြန်ထားသည့် Mpox(မျောက်ကျောက်)ရောဂါကာကွယ်ရေးနှီးဆော်ချက်များကို သိရှိလိုက်နာခြင်းဖြင့် ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုမှ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် Mpox(မျောက်ကျောက်)ရောဂါလူနာများနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့ခြင်း (သို့မဟုတ်)ရောဂါသံသယလက္ခဏာများ ခံစားရပါက နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနသို့ အမြန်ဆုံးသတင်းပေးပို့၍ လိုအပ်သောစစ်ဆေးစစ်မ်းသပ်မှုများနှင့် ကုသမှုခံယူရန် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သိရသည်။ (မန္တလေးနေ့စဉ်)



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်နှင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီး တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဆီထွက်သီးနှံ လျာထားစိုက်ပျိုးမှု ပြည့်မီရေး တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၂၄
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်း ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ဆီထွက်သီးနှံ လျာထားစိုက်ပျိုးမှု ပြည့်မီရေးအတွက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်နှင့်စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီးတို့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီးဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန ဧည့်ခန်းမဆောင်တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။



တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရာတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးက စားရေရိက္ခာ ဖူလုံရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးကဏ္ဍများနှင့် ဆက်စပ်ထုတ်ကုန် MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်က မူဝါဒများ ချမှတ်

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဆီထွက်သီးနှံ လျာထားစိုက်ပျိုးမှု ပြည့်မီရေး၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေမှုလုပ်ငန်းများနှင့် စပ်

လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က နိုင်ငံတော်၏ လိုအပ်ချက်အရ လျာထားသတ်မှတ်ထားသည့် ဆီထွက်သီးနှံများနှင့် ဝါသီးနှံ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေး၊ စိုက်ပျိုး

မွေးမြူရေးကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အားကောင်းလာစေရန် လိုအပ်သည်များကို ကူညီပံ့ပိုး ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့သည်။

၎င်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်း

လင်းတင်ပြရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးတို့က ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
(မန္တလေးနေ့စဉ်)
၀-၀-၀-၀

သတင်း-စာမျက်နှာ ၁၂၅



ဧပျာသီရိ ဩဂုတ် ၂၄
နေပြည်တော်၊ ဧပျာသီရိ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး လူငယ်စကားပိုင်းကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက ရေဆင်း အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပ



ပြန်/ဆက်ဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ခွယ်ခွယ်အောင်က လူငယ်စကားပိုင်းကျင်းပရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်အား ရှင်းလင်းပြောကြားရာတွင် ကျောင်းသား၊ ကျောင်း

ချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်သည့် အလေ့အကျင့်ကောင်းများ ရရှိစေရန်၊ နှုတ်စွမ်းရည်များ တိုးတက်ပြီး ပရိသတ်တွေ့ရတဲ့ ပြောရဲ့ ဆိုရဲ့ဆွေးနွေးရဲ့သည့် သတ္တိများရှိလာစေရန်၊ ဗလငါးတန်နှင့်ပြည့်စုံသည့် လူငယ်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရန်စသည့် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် လူငယ်စကားပိုင်းကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းနောက် မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ လက်ထောက် မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးအောင်နေ

မျိုးထက်က အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး လူငယ်စကားပိုင်းကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဧပျာသီရိမြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိက ဧပျာသီရိမြို့နယ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများက လူငယ်နှင့် ယဉ်ကျေးမှု၊ လူငယ်နှင့် စာရိတ္တ၊ လူငယ်နှင့် ရည်မှန်းချက်စသည့် ခေါင်းစဉ်တို့ဖြင့် ဆွေးနွေးကြပြီး တက်ရောက်လာသည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးကြရာ စကားပိုင်းတွင် ဆွေးနွေးသည့် ကျောင်းသား၊

ကျောင်းသူများက ပြန်လည် ဆွေးနွေးဖြေကြားပေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ရေဆင်းအခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်ဖုန်းဆင့်က ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။ အခမ်းအနားအပြီးတွင် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများက ဧပျာသီရိမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် စာစောင်များနှင့် နံရံကပ်စာစောင်များ ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)**

ပြန်လည်ကြည့် ဖြစ်တဲ့ သတ္တရာရဲ များ (၈၄)

ဆရာပိုင်စိုးဝေ၏ အင်တာဗျူးသည် စာဖတ်သူများအတွက် အကျိုးရှိရှိသာမက ကျွန်တော်တို့အတွက်ပါ စာပေဆိုင်ရာ လေ့လာသင်ယူရမည့် သင်ခန်းစာများလည်း ဖြစ်နေသည်ဟု ဆိုရပေမည်။

မေး > “ဆယ်နှစ်မျက်နှာ နာရီစင်” ဝတ္ထုတိုမှာ ဆရာရဲ့ “ကမ်းစေးခဲပြီ” ဆိုတဲ့ ဝတ္ထုတစ်ပုဒ်ပါတာ တွေ့ရတယ်။ အဲဒီစာအုပ်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော် မြင်တာပြောရရင် အဲဒီစာအုပ်ထဲမှာ အကြောင်း အရာသန်တဲ့သူ၊ ပုံသဏ္ဍာန်သန်တဲ့သူ၊ စိတ်ခံစားမှု သန်တဲ့သူ စသဖြင့် လိုင်းပေါင်းစုံ ရောထွေးနေ တယ်လို့ထင်တယ်။ အဲဒီလို လိုင်းပေါင်းစုံ ရောထွေး နေတဲ့ စာအုပ်ထဲမှာ ဆရာ ဝင်ရေးပေးခဲ့ရလို့ စာဖတ်ပရိသတ်ရဲ့ ဘယ်လိုတုံ့ပြန်မှုတွေ ရခဲ့ပါ သလဲ။ သိပါရစေ။

ဖြေ > ဟုတ်တယ်။ လိုင်းပေါင်းစုံ ရောထွေးနေ တာ မှန်တယ်။ အဲဒီစာအုပ်ထွက်ခါနီးကာလ ကြော်ငြာတွေ ပြန်ဖတ်ကြည့်ရင်လည်း ရည်ရွယ်ချက်ကို ပိုပြီးသိနိုင်ပါတယ်။ ရင်ခန့်သံချင်းမတူ တဲ့သူတွေ ပေါင်းစည်းထားတာပါ။ ရင်ခန့်သံချင်း မတူပေမယ့် ယုံကြည်ချက်ချင်း တူကြပါတယ်။

မေး > ဘယ်လိုယုံကြည်ချက်က ဆရာ။

ဖြေ > ကိုယ့်ရင်ခန့်သံအတိုင်း ယုံယုံကြည်ကြည် ရေးကြမယ်ဆိုတဲ့ ယုံကြည်ချက်ပေါ့။

မေး > လိုင်းမတူပေမယ့် ဂိုဏ်းတူတယ်ပေါ့ဆရာ၊ ဟုတ်လား။

ဖြေ > ဟာဗျာ... မလုပ်စမ်းပါနဲ့၊ ဘာဂိုဏ်းလဲ။

မေး > ရယ်စရာပြောတာပါဆရာ၊ လုပ်ပါဦး။

ဖြေ > ဆယ်နှစ်မျက်နှာ နာရီစင် အကြောင်း။

ဖြေ > အဲ... ကိုယ့်ရင်ခန့်သံအတိုင်း ယုံယုံကြည် ကြည့် ရေးကြမယ်ပေါ့။ တူစရာမလို့ပါဘူး။ မတူညီမှုတွေ ပေါင်းစည်းထားလို့လည်း စာဖတ် ပရိသတ်ကို တစ်စုံတစ်ရာ ဘာမှအမှောင်အယုတ် ဖြစ်စေလိမ့်မယ်လို့ မထင်ဘူးလေ။

မေး > မတူညီမှုတွေပေါင်းစည်းပြီး စာဖတ် ပရိသတ်ရဲ့ စိတ်ဝင်စားမှုကို ဖမ်းယူဖို့ ကြိုးစား တာလား။ စာအုပ်ရောင်းကောင်းဖို့ ရည်ရွယ် တာလား ဆရာ။

ဖြေ > အဲဒီလို မရည်ရွယ်ခဲ့တာတော့ အမှန်ပါ။ တကယ်တမ်းပြောရရင် ကျွန်တော်ဟာ ထုတ်ဝေ သူတစ်ဦးလည်း မဟုတ်ပါဘူး။ စာရေးသူ သက် ပါပါ။ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် ကျွန်တော်ပြောရပါ တယ်။ ရိုးရိုးသားသားကိုပဲ ရင်ခန့်သံမတူတဲ့သူ တွေ ပေါင်းစုမိခြင်းပါ။ မတူညီတာကတော့ သဘာဝ ပဲပေါ့လေ။ မတူညီဘဲနဲ့ စုစည်းခဲ့ရတာကတော့ ရိုးရိုးသားသားဝန်းရံရင် လူချင်းနီးစပ်မှုသက် သက်ပါ။ လူချင်းနီးစပ်မှုဆိုတာ စကားကို နားလည် သဘောပေါက်စေချင်ပါတယ်။ ဘယ်နေရာမှာပဲ ဖြစ်ဖြစ်ပေါ့လေ၊ ရန်ကုန်မှာပဲဖြစ်ဖြစ်၊ မန္တလေးမှာ ပဲဖြစ်ဖြစ် အလုပ်ဖြစ်အောင် နီးစပ်ရာ လက်တွဲ လုပ်ကြရတဲ့ သဘောတွေရှိပါတယ်။

ပြောရမယ်ဆိုရင်ဗျာ... အဲဒီစာအုပ်လုပ်ဖို့ စပြီး စုစည်းလိုက်တာတည်းက စာအုပ်ဖြစ်ဖို့တောင် အရေးကြီးလိုသေးတဲ့အချိန်မှာပဲ ဆော်ကုန်ကြပြီ။ ဒီအချက်ကတော့ “ဆယ်နှစ်မျက်နှာ နာရီစင်” ဟာ အရေးကို ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ဖို့ ကောင်းခဲ့ပါတယ်။

ရန်ကုန်မှာလည်း စာအုပ်ဆိုတာ နေ့စဉ်ထွက် နေတဲ့ကိစ္စပါ။ ဂျပန်နိုင်ငံမှာဗျာ... အိန္ဒိယနိုင်ငံ မှာဗျာ... တစ်နေ့တစ်နေ့ စာအုပ်တွေ ဘယ်လောက် ထွက်နေကြသလဲ။ ဒါပေမယ့် စာအုပ်မထွက်ခင် အဲဒီစာအုပ်ထဲက အကြောင်းတစ်ကြောင်းတောင်မှ ဖတ်ခွင့်မရခင်မှာ ဘယ်နိုင်ငံကစာအုပ်ကိုများ အဝေဖန်ခံရဖူးလို့လဲ။ ဒါဟာ ကမ္ဘာ့စာပေသမိုင်းမှာ ကျပ်တို “ဆယ်နှစ်မျက်နှာ နာရီစင်” ရဲ့ ထူးခြားတဲ့ ပီသေသတစ်ခုပေါ့ဗျာ။ မှတ်တိုင်တစ်ခုပေါ့ဗျာ။

ကဲ... တော်ပြီဗျာ။ ခင်ဗျားဝင်ထောက်နေ တာနဲ့ ခင်ဗျားမေးထားတဲ့ လိုင်းအချက်တောင် ဘယ်ရောက်သွားမှန်းမသိဘူး။

မေး > ဟုတ်ကဲ့... စိတ်မရှိပါနဲ့ဆရာ။ အဲဒီစာအုပ် ထဲမှာ ဝင်ရေးခဲ့ရလို့ စာပေ ပရိသတ်ဆီက ရရှိခဲ့ တဲ့ တုံ့ပြန်မှုကလေး...။

ဖြေ > စာအုပ်ထွက်လာတော့ ဝေဖန်သူတွေ တော် တော်များပါတယ်။ ရိုးရိုးသားသား ဝေဖန်သူ၊ မရိုး မသား ဝေဖန်သူ စုံလို့ပေါ့လေ။

ခင်ဗျားခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာလိုက်တဲ့အတိုင်း ပြောရ ရင် ကျွန်တော်က စိတ်ခံစားမှုလိုင်းထဲမှာ ပါကောင်း ပါမှာပေါ့။ ကျွန်တော့်ခံစားမှု၊ ကျွန်တော့်ဝတ္ထုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဘယ်သူတွေက ဘယ်လိုအားပေး တယ်။ ကျွန်တော့်ပုံသဏ္ဍာန်ကိုရော၊ ကျွန်တော့် အနုပညာကိုပါ နားလည်ခံစားရတဲ့သူတွေ ဘယ် လောက်ရှိတယ်ဆိုတဲ့ ထောက်ခံချက်တွေ ထုတ်ပြ ပြီး ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ခုခံကာကွယ်တဲ့အလုပ် လုပ်ရမှာ ကျွန်တော်ပျင်းပါတယ်။ ဆန့်ကျင်ဘက် တုံ့ပြန်ခံရတဲ့အပိုင်းကိုပဲ ကျွန်တော်ပြောတော့မယ်။

တချို့ဝေဖန်ရေးဆရာတွေက လူတစ်ယောက် ရဲ့ ခံစားမှုဆိုတာကို ကျိုးရေထဲက အမှိုက်သရိုက် လောက် ဆောက်မေ့တက်ကြတယ်။ ဖြစ်ရလေဗျာ။ ခံစားမှုမပါဘဲ သစ်ပင်တစ်ပင်တောင် စိုက်လို့ပေါက် နိုင်ဘူးဆိုတာ အဲဒီဝေဖန်ရေးဆရာကို ကျွန်တော် ပြောပြလိုက်ချင်ရဲ့။ အဲဒီလို ထုံထိုင်း အနုတဲ့ ဝေဖန်ရေးဆရာတစ်ယောက်ဆီကတော့ ကျွန်တော် တို့ ဘာကိုမှမျှော်လင့်လို့ မရနိုင်ဘူးပေါ့လေ။

နောက်ပြီး ဆယ်နှစ်မျက်နှာ နာရီစင် ဆိုတာ အုပ်စုတစ်ခုလို သဘောထားပြီး ဒီအုပ်စုကို ဒီလို ဆော်လိုက်မှ ဘယ်အုပ်စုက ငါ့ကို ဘယ်လိုလက်ခံ မယ်ဆိုတဲ့ ဝေဖန်ရေးမျိုးလည်းပါတယ်။ ဒီလူကို ဒီလိုချီးမွမ်းထောမနာပြုလိုက်မှ နောင်တစ်ချိန် ငါ့ဘယ်နေရာကို ရောက်နိုင်မယ်ဆိုတဲ့ အနာဂတ် ကျော် ဝေဖန်ရေးမျိုးလည်းပါတယ်။ မိန်းမတစ်ယောက် ကို အကြောင်းပြုတဲ့ ရည်းစားလူဖက် ဝေဖန်ရေး မျိုးလည်းပါတယ်။ ဒီအရေးအသား၊ ဒီပုံသဏ္ဍာန် ကို ဒီလိုဆော်လိုက်မှ ဘယ်ဆရာကြီးက ငါ့ကို

တပည့်အဖြစ် မွေးစားလိမ့်မယ်ဆိုတဲ့ အန္တေပါသိက လျှောက်လွှာပုံစံ ဝေဖန်ရေးမျိုးလည်းပါတယ်။

မေး > ဆရာဝတ္ထုတွေဟာ စိတ်ခံစားမှုအပိုင်း ရုတ ပြင်းပြပြီး ဇာတ်လမ်းမဲ့တဲ့ သဘောဆန်တယ်လို့ ထင်ပါတယ်။ ဟုတ်ပါရဲ့လား။

ဖြေ > ကျွန်တော်ဟာ လွန်ကဲတဲ့ စိတ်ခံစားမှုကို ဦးစားပေး ရေးတတ်တာမှန်တယ်။ စာဖတ်ပရိသတ် အဖို့တော့ ဘယ်အတိုင်းအတာအထိ ခံစားရမလဲဆို တာ မသေချာလှပါဘူး။ ကိုယ့်ဝတ္ထုတွေကို ကိုယ် ပြန်ဖတ်တဲ့အခါ အတတ်ပညာ ချို့တဲ့နေသေးတာ ကို တွေ့ရပါတယ်။ ဇာတ်လမ်းမဲ့တဲ့သဘောဆန် တယ်ဆိုတဲ့အပိုင်းမှာလည်း ဟုတ်သင့်သလောက် တော့ ဟုတ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တကယ်တမ်း ဝေဖန်ဆန်းစစ်ကြည့်ရင် ကျွန်တော့်ဝတ္ထုတွေဟာ ထင်သလောက် ဇာတ်လမ်းမမဲ့သေးပါဘူး။ ပြော ချင်တာက တကယ်တမ်း ဇာတ်လမ်းမဲ့ပြီး ဇာတ် ကောင်တာရိုက်တာကို ဖော်ပြနိုင်တဲ့ဝတ္ထုမျိုး ကျွန်တော် ဟုတ်တိပတ်တိ မရေးတတ်သေးပါဘူး။

မေး > အိပ်မက်ထဲသို့ ပျံသန်းခြင်း၊ မွေးနေ့၊ မြူးတူစေရင်း အဖို့အဖို့၊ ကျူးမြူးရိုး၏ အရှေ့ဘက် မျက်နှာ၊ ငါ့ဗဟုကို ဖွဖွဆုပ်ကိုင် လှောင်ရယ်နိုင် သည်။ ထွက်ပြေးနေသော အလွမ်းသံချင်း၊ နွေရက် များပေါ် ပြန်ကျသွားခြင်း။ အမေအတွက် ကတ်တလောက် စာအုပ်သစ်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့မှ မိုင် ငါးရာ... စတဲ့ဝတ္ထုတွေထဲက ဆရာရင်ကို ထိခိုက်ကြေကွဲစေတဲ့ ဝတ္ထု၊ ဒါမှမဟုတ် ဘဝ၊ အချိန်၊ စည်းစိမ်ဥစ္စာ စတဲ့အရာတွေ ဆုံးရှုံးခံပြီးမှ ရရှိခဲ့တဲ့ ဝတ္ထုများ ရှိပါသလား။

ဖြေ > အားလုံးဟာ တစ်စုံတစ်ရာ ပေးဆပ်ခဲ့တာ ချည်းပါပဲ။ မပေးဆပ်ဘဲနဲ့တော့ ဘာမှမရနိုင်ဘူး ပေါ့။ ပေးဆပ်ပြီးတော့တောင်မှ မရခဲ့တာတွေ အများကြီးပါ။ အတွေ့အကြုံတစ်ခုတိုင်း၊ စွန့်လွှတ် မှုတစ်ခုတိုင်းအပေါ်မှာ ဝတ္ထုတစ်ပုဒ်၊ ကဗျာတစ်ပုဒ် ဖြစ်မလာနိုင်ခဲ့တာကို ပြောတာပါ။

ဒါကလည်း မဆန်းလှပါဘူးလေ။ အနုပညာ သမားတစ်ယောက်ဟာ အရာရာကို အရှုံးအမြတ် သဘော တွက်ချက်လိုတော့ မရနိုင်ဘူးပေါ့။ တကယ်တမ်း အရှုံးအမြတ်တွက်ချက်ကြမယ် ဆိုရင်တောင် ကျွန်တော်တို့မှာ အမြတ်ထက် အရှုံး ဘက်ကသာ အမြတ်ပေးလို့ ရပ်တည်ခဲ့ရသူတွေပါ။

ခေတ်သစ်ဝတ္ထုတိုသမားတွေအပေါ် ကျွန်တော် လေးစားယုံကြည်တာ အဲဒီအချက်လည်းပါတယ်။ မိမိကိုယ်တိုင် သို့မဟုတ် မိမိတွေ့ကြုံဖြတ်သန်းခဲ့ ရတဲ့ အတွေ့အကြုံတစ်ခု၊ ဘဝတစ်ခုဟာ ဝတ္ထု တစ်ပုဒ်စာ ဖြစ်မလာဘဲ ဝတ္ထုထဲက စာကြောင်း တစ်ကြောင်းပဲ ရနိုင်ခဲ့တယ်။ သာမန်ဝတ္ထုတွေထဲ က အစနဲ့အဆုံးပါတဲ့ အဖြစ်အပျက်တစ်ခုဟာ ခေတ်သစ်ဝတ္ထုတိုသမားတစ်ယောက်အဖို့တော့ စာကြောင်းတစ်ကြောင်းလောက်ပဲ ရနိုင်ခဲ့တာတွေ အများကြီးပါ။ အဲဒီလို စာကြောင်းမျိုးတွေ အများ ကြီးနဲ့ ဆက်စပ်ဖွဲ့စည်းထားရတဲ့အတွက် ခေတ်သစ်



ဝတ္ထုတိုတစ်ပုဒ်ဆိုတာ အတွေ့အကြုံတွေ အများ ကြီး၊ အဖြစ်အပျက်တွေ အများကြီး၊ ဘဝတွေ အများကြီးနဲ့ ပေးဆပ်ရင်းနှီးခဲ့ရတဲ့ အရာပါ။ စာမျက်နှာ သုံးလေးရာစီလောက်နဲ့ အတွဲ သုံးတွဲလောက် ခွဲထုတ်နိုင်မယ့် ကြီးကျယ်မြင့်မြတ် တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးတစ်ယောက်ရဲ့ အတ္ထုပ္ပတ္တိမှာလည်း ကျွန်တော့်အဖို့တော့ ပြက်လုံးတစ်ခုလောက် ကောင်း ကောင်းရလိုက်တယ်ဆိုရင်ကိုပဲ အမြတ်အစွန်း ကြီးမားလှပါပြီ။

ဝတ္ထုတိုင်းဟာ ကျွန်တော့်ရင်ကို ထိခိုက်ကြေကွဲ စေပြီးမှ ရခဲ့တာချည်းပါပဲ။ ဒါပေမယ့် ဝတ္ထုတိုင်း ဝတ္ထုတိုင်းမှာတော့ ကြေကွဲမှုအသွင်ကို ဆောင်မနေ ပါဘူး။ တချို့ဝတ္ထုတွေမှာ ကြေကွဲမှုဟာ ပြောင် လှောင်သရော်တဲ့အသွင်ကို ဆောင်နေမယ်။ တချို့ ဝတ္ထုတွေကတော့ ကြေကွဲခြင်းဟာ ထုံထိုင်း အနု မှန် နောင်တတရားတွေ၊ သံဝေဂတရားတွေရဲ့ အသွင်ကို ဆောင်နေမယ်။ တစ်ခါတလေကျတော့ ကြေကွဲခြင်းဆိုတာ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် လှောင် ပြောင်သရော်ခြင်းပါပဲ။

အခြားလူတွေကို လှောင်ပြောင်သရော်နိုင်ဖို့ အကောင်းဆုံးပြက်လုံးဆိုတာ မိမိကိုယ်တိုင်ရဲ့ မိုက်ခဲမှုကြောင့် ခံစားလာရတဲ့ ကြေကွဲမှုကို လိမ္မာ ပါးနက်စွာ အသွင်ပြောင်းထားတာပဲ မဟုတ်လား။

ဘဝဆိုတာကကာ၊ အချိန်ဆိုတာကကာ၊ စည်းစိမ်ဥစ္စာဆိုတာကကာ... ကျွန်တော်တို့ အိတ်ကပ်ထဲမှာ ထည့်ပြီး ကျွန်တော်တို့ကိုယ်တိုင် ပိုင်ဆိုင်ခွင့်မရတဲ့ အရာတွေပါ။ ကျွန်တော် တစ်ယောက်တည်းမှ မဟုတ်ပါဘူး။ အနုပညာ သမားတိုင်းဟာ ဒီအရာတွေကို အဆုံးရှုံးခံပြီးမှ သူတို့ရဲ့အနုပညာတွေကို ဖန်တီးနေကြရတဲ့သူ တွေချည်းပါ။

သွယ်ဆောင်





အခြေခံစားသောက်ကုန်များကို ပြည်သူများထံသို့ သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့်အပတ်စဉ် ရောင်းချပေးလျက်ရှိ

အောင်လံ ဩဂုတ် ၂၄ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအောင်လံခရိုင်အောင်လံမြို့၌ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ခရိုင်မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့တို့ဦးဆောင်၍ ပြည်သူများ အစဉ်ပြေစေရန် အခြေခံ စားသောက်ကုန်နှင့် သားငါးများအား သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ရေးအတွက် ယမန်နေ့ နံနက် ၇ နာရီက တရော်ကုန်းရပ်ကွက် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရုံးရှေ့တွင် ရောင်းချပေးခဲ့သည်။

(အပေါ်ပုံ)

ထိုသို့ ရောင်းချပေးရာသို့ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အမှုဆောင်အရာရှိနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ အောင်လံမြို့နယ် ကုန်သည်ကြီးများ အသင်းတို့က မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများအား အခြေခံ စားသောက်ကုန်နှင့် သားငါးများ သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ရန်အတွက် ဆန်တစ်ပြည် ငွေကျပ် ၃၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ၁၅ အိတ်၊ ဆီ ၁ ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၇၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ၁၂ ပိဿာ၊ ကြက်ဥ တစ်လုံး ငွေကျပ် ၃၃၀ နှုန်းဖြင့် ၇၀၀ လုံး၊ ကြက်သား ၁ ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၁၄၀၀ နှုန်းဖြင့် ၂၀ ပိဿာ၊ ဝက်သား ၁ ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၂၂၀၀ နှုန်းဖြင့် ၁၅ ပိဿာ၊ ဆိတ်သား ၁ ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၁၆၀၀၀၊ အခဲသား ၁ ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၁၃၀၀၀ စသည့်အခြေခံစားကုန်နှင့်သားငါးများကို သက်သာသော ဈေးနှုန်းဖြင့် အပတ်စဉ် စဉ်ဆက်မပြတ် ရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အာကာ(ဖြန့်/ဆက်)



ဒီစာအုပ် တစ်အုပ်လုံးမှာ အကြိုက်ဆုံးက ရိုးသားမှုဆိုတဲ့စကားလုံးပါ

မေတ္တာ ၂၀၂၄

နိုင်ငံဝန်ထမ်းအငြိမ်းစားများအား ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးပေးပြီး ဆေးကုသမှုများဆောင်ရွက်ပေး

သရက် ဩဂုတ် ၂၄ ပေးခဲ့သည်။ (အောက်ပုံ)

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက် အဆိုပါ ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးရန်လာရောက်သည့် ဝန်ထမ်းအငြိမ်းစားများအား ခရိုင်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှူးက ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လက်ထောက်ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုဆရာမများက သွေးပေါင်ချိန်တိုင်းတာပေးခြင်း၊ သွေးချို၊ ဆီးချိုရောဂါ စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ ECG စစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး လိုအပ်သည့် ဆေးဝါးများကိုအခမဲ့စီစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဇော်ထက်(သရက်)



အလက ဖလံရုံကျောင်း၌ လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပ

မင်းဘူး ဩဂုတ် ၂၄ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မင်းဘူး(စကျ)မြို့နယ်၌ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော လူငယ်စကားပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲကို အလက ဖလံရုံကျောင်း၌ ယမန်နေ့ နံနက်က ကျင်းပသည်။

(ဝဲပုံ)

ရှေးဦးစွာ ခရိုင်မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်မှု ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်စိုးစိုးအိက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးညီညီအောင်က လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပပေးရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များကို ပြောကြားကာ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ခင်ဝါဝါ လှိုင်က စာပေဖတ်ရှုရခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးများကို ပြောကြားသည်။

ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်ခွီခွီဝင်းက ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသွားမည့် ဆောင်ရွက်ကာ ကျောင်းသားကျောင်းသူ ဂျပီက လူငယ်နှင့်အားကစား၊ လူငယ်နှင့်နည်းပညာ လူငယ်နှင့်စာပေ လူငယ်နှင့် ယဉ်ကျေးမှု၊ လူငယ်နှင့်ကျန်းမာရေး ခေါင်းစဉ်များဖြင့် ဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် ဆွေးနွေးပွဲသို့

ပတ်စရာ၊ မှတ်စရာ ခုံလင်

တရားအားထုတ်ကြပါခို့

- ဆံပင်နက်တွင် ဆံဖြူဝင် သေမင်းအလံတင် ပါးရည်နားရည် တွန့်ကာရုံ အိုမင်း ယိုယွင်း လာပြီ။
- မျက်စိတွေက မှန်ဝါးဝါး တိမ်သလ္လာတွေက ဖုံးလို့ထားနားတွေက ထိုင်း ခါးက ကိုင်း ထုံထိုင်းလက်ခြေ မသွက်ပေ။
- သွားတွေကျိုးလို့ ပါးချောင်ကျ ဇရာ သရပ်ပြ။ ဇရာလွန်မြောက် မရဏရောက် သေတွင်းထဲသို့ တောက်လျှောက်ပေါက်။
- မရဏသို့ မရောက်ခင် တရားရိက္ခာပြင် ပြင်ဆင်ချိန်ရ ကြိုးစားမှ ရှစ်ပါးမဂ္ဂင်ရ။
- ရှစ်ပါးမဂ္ဂင်တွဲ၍ဆင် မဂ္ဂင်ဖောင်အသွင် မဂ္ဂင်ဖောင်ကြီးရအောင်စီးဖို့ ဝိပဿနာတရား ပွားများအားထုတ်ကြပါစို့။

မြကေခိုင်

ရုပ်ရှင်ကဏ္ဍ “Mana Man”

ရုပ်ရှင်ချစ်ပရိတ်သတ်တွေ အတွက် ဒီတပတ်မှာတော့ ပေါ့ပေါ့ပါးပါးနဲ့ ရယ်စရာကောင်းတဲ့ ထိုင်းရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားတွေကို ကြိုက်နှစ်သက်တဲ့သူတွေအတွက် Mana Man ရုပ်ရှင်ကားကြီးကို ပြသနေပါပြီ။

ဇာတ်ကားထဲမှာ နာမည်ကြီး ထိုင်းရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် Snap chat Siangseomboon နဲ့ နာမည်ကြီး သရုပ်ဆောင်များ စွာပါဝင် ရိုက်ကူးထားတဲ့ ဟာသဇာတ်ကားကြီး ဖြစ်ပါတယ်။

Mana ဆိုတဲ့ကောင်လေးတစ်ယောက်က သဘာဝကောင်း အနုပညာကြီးစားသလောက် ဘာမှ သေချာမဖြစ် ထွန်းဘူး။ ကံတရားက ဒီလိုမျက်နှာသာပေးတဲ့အပြင်မှာမှ သူငယ်ငယ်က အနိုင်

ကျင့်ခဲ့ဖူးတဲ့သူ တစ်ယောက်က ပါလာပြီး လက်စားချေဆောင်ယက် နေတဲ့အခါ Mana ဟာ သူ့မိတ်ဆွေ၊ မိသားစုနဲ့ သူ့မိတ်ရင်းကောင်းတာတွေ အသုံးချပြီး ပိုကောင်းတဲ့လူတစ်ယောက် ဖြစ်လာအောင် အခက်ခဲတွေ ကျော်လွှားနိုင်အောင် ဟာသအရောလေးတွေနဲ့ ရိုက်ကူးပုံဖော်ထားတဲ့ Mana man ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီးကို သွားရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါပြီ။

ထိုင်းဟာသဇာတ်ကားတွေကိုမှ ကြိုက်နှစ်သက်တဲ့သူတွေအတွက် Mana Man ဇာတ်ကားကြီးကတော့ ပေါ့ပေါ့ပါးပါးနဲ့ ကြည့်ရှုဖို့ကောင်းတဲ့ ဇာတ်ကားဖြစ်ပြီး မန္တလေးမြို့မှာဆိုရင်တော့ Mingalar Cinema Central point, Mingalar Masoeyein Complex ရုပ်ရှင်ရုံတွေမှာ သွားရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါပြီ။

ရွက်နု

သတင်းပဒေသာ

နယ်လှည့်အသိပညာပေး ဟောပြော

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ လင်းခေးခရိုင်၊ မောက်မယ်မြို့နယ်၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာရေးဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ အနာဂတ်မျိုးဆက် သစ်လူငယ်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရန်နှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၏ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေး၊ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေးတိုးတက် ဖြင့်မားလာစေရန်ရည်ရွယ်၍ နယ်လှည့်အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ၊ ဓာတ်ပုံနှင့် နံရံကပ်စာစောင်ပြပွဲကို ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက စဉ်ဝင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ရွာသစ်ကျေးရွာ၊ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း(နောင်ခမ်း)၌ ကျင်းပဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ပညာသင်စရိတ်နှင့် ကျောင်းသုံးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ နေပြည်တော်ဥက္ကဋ္ဌရေခရိုင်တပ်ကုန်းမြို့နယ် အမှတ်(၂)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် ပညာသင်စရိတ်နှင့် ကျောင်းသုံးပစ္စည်းများထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီက အဆိုပါကျောင်းရှိ ပြည်သူ့အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေး ဟောပြော

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ ရပ်စောက်မြို့နယ်တွင် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနနှင့် ပညာရေးဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ စာဖတ်ရိုက်နှိပ်ဖြန့်ဖြူးတင်ရေးနှင့် လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေးဟောပြောပွဲနှင့် အသိပညာပေးနံရံကပ်စာစောင်ပြသခြင်းကို ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက အမှတ်(၂)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ဆင်သေချောင်း ရေတိုက်စားခြင်း စစ်ဆေး

နေပြည်တော်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ ဥယျာဉ်ကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းအနီးရှိ ဆင်သေချောင်း ရေတိုက်စားခြင်းအား ယမန်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ကျောင်းသားများအား ကြက်သားဆန်ပြုတ် တိုက်ကျွေး

ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူလူငယ်လူရွယ်များ ကာယ၊ ဉာဏစွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးနှင့် အာဟာရဖွံ့ဖြိုးစေရေးအတွက် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့မိခင်နေ့တိုက်ကျွေးရေးနှင့် အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေး ရက်သတ္တပတ်လှုပ်ရှားမှုအဖြစ် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ လင်းခေးခရိုင်၊ မောက်မယ်မြို့နယ် အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းခွဲ (ချေးတန်း)၌ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ကြက်သားဆန်ပြုတ်တိုက်ကျွေးခြင်းကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲက ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနတွင် ပန်းချီပြိုင်ပွဲကျင်းပ

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ မိုင်းဆတ်ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၌ ပန်းချီပြိုင်ပွဲကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲက လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန (Community Centre) ခန်းမတွင် ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ကျွန်းလှမြို့၌ သံဃာတော်များအား ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူ

ကျွန်းလှ ဩဂုတ် ၂၄ တွင် သံဃာတော်များအား စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီက ဆွမ်းကန်ဘာလူခရိုင်၊ ကျွန်းလှမြို့နယ် ဆန်စိမ်းလောင်းလှူကြသည်။



မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များ တွေ့ဆုံပွဲပြုလုပ် စားသုံးဆီများ ထောက်ပံ့

ဗဟိုဘွယ် ဩဂုတ် ၂၄ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရမည်းသင်းခရိုင်၊ ဗဟိုဘွယ်မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနရုံးတွင် ဩဂုတ် ၂၃ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်၊ နယ်မြေစခန်းများမှ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များနှင့်မိသားစုဝင်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်းတစ်ပွဲ ဝင်မိသားစုများအား စားသုံးဆီများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနား ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင်

(၀၅၇)

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးခရိုင်နှင့် မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံ ရုက္ခတိုက်ဖြင့် သူ့အား ချီးမြှင့် စားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့

မန္တလေး ဩဂုတ် ၂၄ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သတ်ဦးစီးဌာနမန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမီးသတ်ဦးစီးဌာနတိုင်းဒေသကြီးခရိုင်နှင့်မြို့နယ်မီးသတ်စခန်းများမှ သန္ဓေစီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များ တွေ့ဆုံပွဲ၊ ရာထူးတိုးမြှင့်ခံရသူအား ချီးမြှင့်ပွဲ နှင့် စားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲကို ဩဂုတ် ၂၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမီးသတ်ဦးစီးရုံးအစည်းအဝေးခန်းမတွင် ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမီးသတ်ဦးစီးရုံးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးစော်ဝင်းထွန်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ တင်ပြချက်များကို ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမီးသတ်ဦးစီးရုံးညွှန်

(အောက်ပုံ)

(၀၄၅)

ဆွမ်းကိစ္စရပ်များ အဆင်ပြေစေရန်အတွက် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အသင်းအဖွဲ့များ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူဟောင်းများ၊ ရပ်ဝေးရပ်နီးအလှူရှင်များက အရက်ဆွမ်း၊ နေ့ဆွမ်းနှင့် လွှယ်ပစ္စည်းများ အလှူတန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(ပုံ)

(၄၀၀)

ထို့အပြင် သံဃာတော်များ ၀-၀-၀-၀-၀-၀



ကြက်မောက်တောင်ရေလှောင်စာပေအဖွဲ့ ရောင်ချောက်မှုအခြေအနေနှင့် စိုက်ပျိုးရေးပြန့်ပေးပေးမှုအခြေအနေများအား ကျွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ကျောက်ပန်းတောင်း ဩဂုတ် ၂၄ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မြေဩဇာဌာနဆိုင်ရာများသည် ဩဂုတ် ၂၃ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ကြက်မောက်တောင်ရေလှောင်စာပေသို့ ရောက်ရှိ၍ ကြက်မောက်တောင် ရေလှောင်စာပေအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရေလှောင်စာပေအဖွဲ့ဝင်များအဖွဲ့အစည်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသန်းလွင်နှင့် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မြေဩဇာဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများသည် ကြက်မောက်တောင်ရေလှောင်စာပေသို့ရောက်ရှိ စစ်ဆေးခြင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးဦးကျော်ဆွေက ၂၀၂၄



မန္တလေး၊ ရမ်းဗြဲသာစည်မြို့နယ်၊ တမ္ပဝတီရွှေစံတိုင်းရပ်ရှိ ရမ်းဗြဲသာစပရဟိတတရားမဟာနဂါးကျောင်းအသင်းသို့ ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က ကိုမျိုးမြင့်အောင်၊ မမိုးကြည်သာ SKY MOBILE မိသားစုက သမီး မမမြတ်နိုးစံ ရက်(၁၀၀)ပြည့်မွေးနေ့အလှူအဖြစ် ပရဟိတလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် အလှူငွေကျပ် ၁၀ သိန်းကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ အသင်းဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မျိုးထိုက်က လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာကို ပြန်လည်ပေးအပ်စဉ်။

(၀၇၀)



ကျွန်ုပ်တို့၏လူထုဝန်ထမ်းရေးရာ အထိမ်းအမှတ်အကြို အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပ

စစ်ကိုင်း၊ ဩဂုတ် ၂၄
စစ်ကိုင်းခရိုင် ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနနှင့် စစ်ကိုင်းပညာရေးတက္ကသိုလ်တို့ ပူးပေါင်း၍ ကမ္ဘာ့အိုစုနန်းလွှာ ထိန်းသိမ်းရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အကြိုအသိပညာပေး ဟောပြော ပွဲကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီ က အဆိုပါတက္ကသိုလ်တွင် ကျင်းပ ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် စစ်ကိုင်း ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးအောင်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး ခရိုင်ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်

ဦးစီးမှူး ဒေါ်မိမိကျော်က အိုစုနန်း လွှာပျက်စီးမှုနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုအကြား ဆက်နွှယ်မှုများ၊ အိုစုနန်းလွှာအိုင်မှာ အဘယ် နည်း၊ အိုစုနန်းလွှာအိုင်မှာ အဘယ် ပြောင်းလဲမှုတို့အကြား ဆက်နွှယ် မှုများ၊ အိုစုနန်းလွှာ ပျက်စီးခြင်း အကြောင်းအရာ၊ အိုစုနန်းလွှာ ပျက်စီးခြင်းကြောင့် ဆိုးကျိုး သက်ရောက်မှုများ၊ အိုစုနန်းလွှာ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်း၊ ကမ္ဘာ့ အိုစုနန်းလွှာနေ့ ဖြစ်ပေါ်လာပုံ၊ စသည့် အကြောင်းအရာများကို ရှင်းလင်းဟောပြောခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ကမ္ဘာ့အိုစုနန်း

ဆန်ဆိုင်များသို့ သတ်မှတ်ဈေးနှုန်းနှင့်အညီ ရောင်းချမှု ရှိ မရှိ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၂၄
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ နေပြည်တော်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် မင်္ဂလာဈေးအတွင်းရှိ ဆန်ဆိုင် များနှင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ ဆန်ဆိုင်များအနေဖြင့် သတ်မှတ် ဈေးနှုန်းနှင့်အညီ ရောင်းချမှု ရှိ၊ မရှိကို ဩဂုတ် ၁၉ ရက်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။



ဆန်ဆိုင်များ သတ်မှတ် ဈေးနှုန်းနှင့်အညီ ရောင်းချရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် ပုဗ္ဗ သီရိမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိန်ကြည်နှင့်အဖွဲ့ဝင်(၂) ဦးသန်းဌေး၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဒုတိယမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ မှူး ဒုရဲမှူးအေးစိုး၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးကျော်ဝေယံ ငြိမ်း၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယမြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးမျိုးကို၊ စားသုံးသူရေးရာဌာနမှ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်တာဝန်ခံ ဒုတိယ ဦးစီးမှူး ဦးတင်စိုးနိုင်၊ ပုဗ္ဗသီရိ မြို့နယ် ဈေးစည်ပင်အဖွဲ့မှ ဦးစိုး သီလာနှင့်အဖွဲ့ဝင် ငါးဦး၊ ကျည် တောင်ကန်အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးရဲဝင်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်

ခြောက်ဦး၊ ကျည်တောင်ကန် အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထွန်းမြင့်နှင့်အဖွဲ့ဝင် သုံးဦးတို့ ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ပုဗ္ဗသီရိမြို့ နယ်အတွင်းရှိ ဈေးနှင့်ရပ်ကွက် များမှ ဆန်ဆိုင်များအား ရည် ညွှန်းဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချသွား

ရန်၊ ဈေးနှုန်းကတ်များထားရှိရန် နှင့် ဆန်စက်များမှ ဆန်ဝယ်ယူ ခဲ့သည့် ဘောက်ချာများတွင် ရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းကန်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) ညွှန်းဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချသွား မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

အမှတ် (၂) ခရိုင်ချင်းဆက်လမ်းတွင် ခိုင်ခံ့အားကောင်းမွန်စေမည့် RCC Culvert (၃)စင်း ဆောက်လုပ်ပေး

ကျောက်ဆည်၊ ဩဂုတ် ၂၄
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ဆည်မြို့နယ် လမ်းဦးစီး ဌာနမှ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ် တွင် ဒေသအတွင်း ကုန်စည် စီး ဆင်းမှု မြန်ဆန်စေရေး ကျောက် ဆည်ခရိုင်အတွင်းရှိ အမှတ်(၂) ခရိုင်ချင်းဆက်လမ်းတွင် ခိုင်ခံ့အား ကောင်းမွန်စေမည့် RCC

Culvert (၃)စင်း ဆောက်လုပ် ပေးလျက်ရှိသည်။ ခိုင်ခံ့အားကောင်းမွန်စေ မည့် RCC Culvert များကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ငွေလုံး ငွေရင်း ခွင်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် (၈၇ ဒသမ ၅၀၀)သန်း အကုန်အကျခံ ကာ ဝဏ္ဏကျော်ကုမ္ပဏီမှ တာဝန် ယူ၍ (၁၃၁မဂျမီတာ* ၁၃၁မ

ဂျမီတာ* ၁၂၃၁မမဂျမီတာ)ရှိ RCC Culvert များ ဆောက်လုပ် ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် RCC Culvert များကို အမှတ်(၂)လမ်း ၁၈၊ ၄၇ကီလိုမီတာနှင့် ၄၉ ဒသမ ၇ ကီလိုမီတာ၊ ၇၁ကီလိုမီတာ နှင့်၇၃ကီလိုမီတာအတွင်း ဆောက် လုပ်ပေးလျက်ရှိပြီး လုပ်ငန်းများ သတ်မှတ်အချိန်နှင့်အညီအသွေး ပြည့်စီမံရေး မြို့နယ်လမ်းဦးစီးဌာန မှ ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။ (စံပုံ)

မြို့ပြနှင့်ကျေးလက် ကွာဟမှုမရှိ စေရေး ပြည်သူ့လူထု တစ်ရပ်လုံး ၏ လူမှုစီးပွားဝင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မြှင့်တင်ရေးအရရှိအတွက် ဘဏ္ဍာ နှစ်အလိုက် လမ်းများ၊ တံတား များ၊ လူနေထိုင်ရာ အဆောက် အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများ တွင် အချိန်ကုန်သက်သာပြီး ကုန် ကျမှုစရိတ်သက်သာစေရန်နှင့် ဒေသထွက်ကုန်များနှင့် အခြား လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ သယ်ယူရာ တွင် အချိန်တိုအတွင်း လွယ်ကူ မြန်စွာ သယ်ယူနိုင်ရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ကုန်းမာရေး၊ ပညာရေး ကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် အတွက် လိုအပ်သည့်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ (၄၈၅)



အမှတ်(၂)ခရိုင်ချင်းဆက်လမ်း သည့် ကျေးရွာများမှ ထွက်ရှိသော ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် လူသုံးကုန် ပစ္စည်းများကို လွယ်ကူလျင်မြန် ချောမွေ့စွာသယ်ယူနိုင်ရေး ဖောက် လုပ်ထားသည့်လမ်းဖြစ်ကြောင်း နှင့် မြို့နယ်လမ်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့်

မြို့ပြနှင့်ကျေးလက် ကွာဟမှုမရှိ စေရေး ပြည်သူ့လူထု တစ်ရပ်လုံး ၏ လူမှုစီးပွားဝင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မြှင့်တင်ရေးအရရှိအတွက် ဘဏ္ဍာ နှစ်အလိုက် လမ်းများ၊ တံတား များ၊ လူနေထိုင်ရာ အဆောက် အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများ တွင် အချိန်ကုန်သက်သာပြီး ကုန် ကျမှုစရိတ်သက်သာစေရန်နှင့် ဒေသထွက်ကုန်များနှင့် အခြား လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ သယ်ယူရာ တွင် အချိန်တိုအတွင်း လွယ်ကူ မြန်စွာ သယ်ယူနိုင်ရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ကုန်းမာရေး၊ ပညာရေး ကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် အတွက် လိုအပ်သည့်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ (၄၈၅)

ဖွင့်မြို့ ဩဂုတ် ၂၄

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖွင့်မြို့မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန နှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်း သူများ စာပေအသိပညာပဟု သုတတိုးပွားစေရန် ရည်ရွယ်၍ ဩဂုတ် ၂၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဖွင့်မြို့မြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း၌ စာဖတ်ရိုက်ခြင်းတင်ရေး အသိ ပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပ ခဲ့သည်။

အနေဖြင့် ဘက်စုံထူးချွန်ထက် မြက်သော လူတော်၊ လူကောင်း များဖြစ်လာစေရန် အားလပ်ချိန် များတွင် ကျောင်းစာအပြင် မိမိ ဘဝအတွက် အသိပညာပဟုသုတ ရရှိစေမည့် သုတ၊ ရသ စာအုပ်၊ စာစောင်များကို ဖတ်ရှုကြစေလို ကြောင်း၊ စာအုပ်၊ စာပေ လူ့ မိတ်ဆွေ ဆိုသည့် စကားအတိုင်း စာပေလူလာဖတ်ခြင်းသည် မိမိ ဘဝအတွက် မိတ်ဆွေကောင်း ရရှိခြင်းပင်ဖြစ်၍ စာများများ ဖတ်ကြစေလိုကြောင်းနှင့် မိမိတို့ ဌာနက ပြည်သူများ စာပေအသိ ပညာပဟုသုတကြွယ်ဝစေရန် အသိပညာပေးခြင်း ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိကြောင်း ဆွေးနွေးဟောပြောခဲ့ သည်။

ကျေးလက်ကုန်ထုတ်လမ်းဖောက်လုပ်နေမှု ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

သရက်၊ ဩဂုတ် ၂၄
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ သရက် ခရိုင်၊ သရက်မြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန က ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ရေဖြူကျေးရွာအုပ်စု၊ မုဆိုးရင် ကျေးရွာ၌ ကျေးလက်ကုန်ထုတ် လမ်း ဖောက်လုပ်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ဩဂုတ် ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူ

များ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။ ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ တွင် သရက်မြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးယုနိုင်လင်းနှင့် အင်ဂျင်နီယာဝန်ထမ်းများက မုဆိုးရင်ကျေးရွာလမ်း ဖြစ် မြောက်ရေးကော်မတီဝင်များ၊ တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ကျေး

လက်ကုန်ထုတ်လမ်း ဖောက်လုပ် ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မြို့နယ် ဦးစီးမှူးက လုပ်ငန်းများ သတ်မှတ် စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ အချိန်မီ ပြီးစီးအောင် အလေးထားဆောင် ရွက်ကြရန် မှာကြားခဲ့သည်။ မုဆိုးရင်ကျေးရွာ၌ လမ်း အရှည် တစ်မိုင်၊ အကျယ် ၁၂ မေ၊ အမြင့် ကိုးလက်မရှိ ကျေးလက်

ကုန်ထုတ်လမ်း မြေခိုကျောက် စရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ပြည် ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၃၈ ဒသမ ၂၀၈ သန်းဖြင့် တင်ဒါ အောင်မြင်သည့် Chindwin Strategy ကုမ္ပဏီက ယခုနှစ် ၈၆၅ ၁၈ ရက်က စတင်ဆောင်ရွက် ခဲ့ရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းများ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ ကုန်ထုတ်လမ်းလုပ်ငန်း ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပါက မုဆိုးရင်

ကျေးရွာရှိ အိမ်ခြေ ၁၀၈ အိမ်၊ လူဦးရေ ၃၇၇ ဦးတို့၏လယ်ယာ မြေများမှထွက်ရှိသည့် ဒေသထွက် ကုန်များ ဈေးကွက်သို့ ကုန်ကျ စရိတ်သက်သာစွာ အလွယ်တကူ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်တော့မည်ဖြစ် ကြောင်း သရက်မြို့နယ် ကျေး လက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးထံက သိရသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက် လာသည့် ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများက မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ခင်းကျင်း ပြသထားသည့် သုတ၊ ရသ စာအုပ်စာစောင်များကို ဖတ်ရှုခဲ့ ကြပြီး အသိပညာပေး နံရံကပ် စာစောင်များကို ကြည့်ရှုလေ့လာ ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) (၄၄၅)

မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

ရွှေဘို၊ ဩဂုတ် ၂၄
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေဘိုမြို့၌ (၂၅)ကြိမ်မြောက် ငွေရတုအထိမ်းအမှတ် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ခရိုင်အဆင့် ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးဦးစီးဌာန ကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကို ဩဂုတ် ၂၃ ရက် ညနေပိုင်းက ခရိုင်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ရွှေဘိုခရိုင်အဆင့် အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲကို

ဩဂုတ် ၂၈ ရက်တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပြိုင်ပွဲတွင် ခေတ်ဟောင်း၊ ကာလပေါ၊ မဟာဂီတ၊ အမျိုးဂုဏ် ဇာတ်ဂုဏ် မြင့်မားရေး၊ အကပြိုင်ပွဲတွင် တပင်တိုင်အက၊ အတီးပြိုင်ပွဲတွင် စန္ဒရားပြိုင်ပွဲအမျိုးအစားများဖြင့် အခြေခံ၊ အဆင့်မြင့် ပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်သည်။ (အောက်ပုံ)

အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးညီညီအောင်နှင့် ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတွင်းရေးမှူးများ တက်ရောက်လာကြသူများက ခရိုင်အဆင့် အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးအကြံပြုခဲ့ကြပြီး ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌကိုယ်စား၊ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့(ခေတ္တ)ဥက္ကဋ္ဌက နိဂုံးချုပ် အမှာစကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ်-မြန်/ဆက်)



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီး ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံ

မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၂၄
အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနအောက်ရှိ တိုင်းဒေသကြီးရုံး၊ ခရိုင်တာဝန်ခံ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး များ၊ မြို့နယ်အားကစားမှူးများ၊ အရာထမ်းများ၊ အမှုထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲကို ဩဂုတ် ၂၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ချမ်းအေးသာစံ မြို့နယ်၊ လမ်း ၃၀ ရှိ တိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့်ကာယပညာ

ဦးစီးဌာနအစည်းအဝေးခန်းမတွင် ကျင်းပသည်။ အစည်းအဝေးတွင် အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးနိုင်လင်းအောင်က အားကစားကွင်း၊ အားကစားရုံများ အစဉ်သန့်ရှင်းသာယာရေး၊ ဖြူပြင်ထိန်းသိမ်းရေး၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အလိုက် အားကစားပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပရေးနှင့် ဝန်ထမ်းဆိုင်ရာ များကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ခရိုင်တာဝန်ခံ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် မြို့နယ်အားကစားမှူးများ၊ ဝန်ထမ်း

များက အားကစားဆိုင်ရာများနှင့် ဝန်ထမ်းဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေးတင်ပြပြီး တိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးက တင်ပြချက်များအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဝန်ထမ်းများအား စားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) (၀၄၅)

မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကျင်းပ

မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၂၄
အခြေခံပညာဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲမှုပျောက်ရေးအသင်း(ဗဟို-မန္တလေး) (AEDA -Mdy)တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကြိုတင်

ကာကွယ်ရေးအသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို ဩဂုတ် ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ချမ်းမြသာစည် မြို့နယ် အမှတ်(၂၈) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ ရှေးဦးစွာ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးကိုယ်စား အထက်တန်းပြဆရာ ဦးထွန်းဝင်းနိုင်က အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲမှုပျောက်ရေးအသင်းမှ ဦးဝင်းမင်းလှိုင်က မူးယစ်သမိုင်းကြောင်း၊ ဦးမြင့်သန်းက မူးယစ်ဆေးဝါးအမျိုး

အစားများနှင့် ဆိုးကျိုးအန္တရာယ်ကို ဟောပြောခဲ့သည်။ ဟောပြောပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသားသူများအား ဦးဝင်းမင်းလှိုင်နှင့် ဒေါ်သင်းသင်းဦးတို့က မေးခွန်းများ မေးမြန်းပြီး ဖြေဆိုသည့်ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ဆုဇွန်းဖြင့် ပြီး မူးယစ်ဆေးဝါးမသုံးစွဲစေရန် တက်ရောက်လာသည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ ၂၀၀ ဦးက သန့်ရှင်းရွတ်ဆိုကြကြောင်း သိရသည်။ (ဝဲပုံ) (၀၅၆)



ကျောင်းကျန်းမာရေးသိတင်းပတ် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်းနှင့် အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကျင်းပ

သရက်၊ ဩဂုတ် ၂၄
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ သရက်မြို့၌ ကျောင်းကျန်းမာရေးဌာနမှ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ကျောင်းကျန်းမာရေး သိတင်းပတ် ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးခြင်းကို ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ကျောင်းကျန်းမာရေးသိတင်းပတ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် သားဖွားဆရာမ ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်းက ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ကျန်းမာပျော်ရွှင်စွာ စာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေး လက်ဆေး

ခြင်း၊ သွားနှင့်တွင်းကျန်းမာရေး၊ နည်းစနစ်မှန် သွားတိုက်ခြင်း၊ သန့်ရှင်းသော ယင်လုံအိမ်သာ သုံးစွဲရန်နှင့် မိုးတွင်းကာလ ကလေးငယ်များတွင် ဖြစ်ပွားသည့် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးနည်းလမ်းများအကြောင်းကို ပြောကြားပေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား တစ်ကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းရေး စစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပြီး လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများနှင့် ကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) စေတီထက်(သရက်)

ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၄)ဆင်းပွဲ ကျင်းပ

ကလေး၊ ဩဂုတ် ၂၄
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကလေးခရိုင်၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနမှ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၄) သင်တန်းဆင်းပွဲကို ဩဂုတ် ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ရှေးဦးစွာ ကလေးခရိုင် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ခံအရာရှိက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ရခြင်း၏ ရည်ရွယ်

ချက်များ၊ ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ စေ့ရေးအတွက် လက်ရှိဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး ဆရာ၊ ဆရာမများအား အခြေခံပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်ဆရာများ လက်စွဲစာအုပ်များ ပေးအပ်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင် ကလေးမြို့၊ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် ခရိုင်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး

ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ စုစုပေါင်း ၂၀ ဦးခန့် တက်ရောက်ခဲ့ပြီး သင်တန်းအား ဩဂုတ် ၁၉ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။(အောက်ပုံ) (မြို့နယ်-မြန်/ဆက်)





အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

မန္တလေး၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မဟာအောင်မြေအနောက်ရပ်၊ အကွက်(၅၁၅)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၁၁)၏ အလယ်အစိတ်အပိုင်း၊ အရှေ့အနောက်(၄၈)ပေ၊ တောင်မြောက်(အနောက်ဘက်ပိုင်း ၉ ပေ၊ အရှေ့ဘက်ပိုင်း ၉ ပေ ၆ လက်မ)အရှိအတိုင်းဖြစ်သော မြေကွက်နှင့် မြေကွက်ပေါ်ရှိ အဆောက်အအုံ၊ သွယ်တန်းထားသော ရေစိမာ၊ မီးစိမာ၊ ဆက်လက်အသုံးပြုရန် ပေါက်ရောက်သစ်ပင်၊ ဝင်းမြဲ အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အလုံးတို့ကို မူလပိုင်ဆိုင်သူထံက ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးဌာနများရှေ့တွင် အရပ်ကတစ်စာချုပ်ဖြင့် ဦးအေးမောင်မှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပြီး (ဦးအေးမောင်+ ဒေါ်ခင်တုင်)တို့ ကွယ်လွန်သောအခါ သားသမီးများဖြစ်ကြသော ဦးထွန်းမင်း(၉/မရတ(နိုင်)၁၀၂၅၉၆)၊ ဒေါ်သဲမာဝင်း(၉/မရတ(နိုင်)၁၁၂၅၄၄)၊ ဦးခိုင်ဝင်း(၉/မဟမ(၉/မဟမ(နိုင်)၀၀၉၉၈၅)နှင့် ဦးဌေးမောင်+(ဒေါ်ခင်တုင်)တို့၏သမီးဖြစ်သူ ဒေါ်ဇင်မာဝင်း(၉/မဟမ(နိုင်)၀၀၉၉၈၆)တို့သာ အမွေဆက်ခံပြီး အကြွင်းမဲ့ ပိုင်ဆိုင်ကြသည်ဟု အဆိုပြု၍ ရောင်းချရန် ကမ်းလှမ်းမှုအပေါ် ကျွန်ုပ်၏ဖိတ်ခေါ်ချက်ဖြစ်သူ ဒေါ်ခန်းကြည်မှ ဝယ်ယူရန်သဘော တူညီကာ ရောင်းကြေးစရန်ငွေများ ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အထက်အပိုဒ်ပါ မြေကွက်နှင့် မြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အလုံးတို့၏ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြေညာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်ထံသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဝယ်ယူသူ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-

ဦးကျော်မင်း (B.Sc(Chem.); Dip in Business Law, H.G.P)

အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၂၀၀၅၁)

လမ်းစတင်၄၄လမ်းထောင့်၊ ရုံးအနီး၊ အကွက်(၈၄၂)၊ ချမ်း/မြောက်ရပ်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။

Table with 5 main columns: စဉ်, လျှောက်ထားသူ အမည်/မှတ်ပုံတင်, လိပ်စာ, မြေအမည်ပေါက်, မြို့နယ်, အကွက်, ဦးပိုင်, လျှောက်ထားသည့် အကြောင်းအရာ, အမှုတွဲအမှတ်. Contains 10 rows of land acquisition data.

Table with 5 main columns: စဉ်, လျှောက်ထားသူ အမည်/မှတ်ပုံတင်, လိပ်စာ, မြေအမည်ပေါက်, မြို့နယ်, အကွက်, ဦးပိုင်, လျှောက်ထားသည့်အကြောင်းအရာ, အမှုတွဲအမှတ်. Contains 10 rows of land acquisition data.

Table with 5 main columns: စဉ်, လျှောက်ထားသူ အမည်/မှတ်ပုံတင်, လိပ်စာ, မြေအမည်ပေါက်, မြို့နယ်, အကွက်, ဦးပိုင်, လျှောက်ထားသည့်အကြောင်းအရာ, အမှုတွဲအမှတ်. Contains 19 rows of land acquisition data.

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း စာဆိုဗိမာန်တည်ဆောက်မည့်မြေနေရာရှိ အဆောက်အအုံများ ရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းပြီးစီးမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၄ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်ရှိ စာဆိုဗိမာန်အဆောက်အအုံ သုံးထပ် (RC) တည်ဆောက်မည့် မြေနေရာ၌ အဆောက်အအုံ ဟောင်းများ ရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းပြီးစီးမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စာဆိုဗိမာန်အဆောက်အအုံ သုံးထပ် (RC) တည်ဆောက်မည့်မြေနေရာရှိ သစ်ပင်ကြီးများ ရှင်သန်ပေါက်ရောက်နေမှုအပေါ် မလွတ်ကင်းသည့်အပင်များ ဖယ်ရှားရှင်းလင်းနိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ချိတ်ဆက်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားပြီး စာပေဗိမာန်စာကြည့်တိုက်အဖြစ် ပြန်လည်မွမ်းမံ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်မည့် သုံးထပ်အဆောက်အအုံကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ အဆောက်အအုံအပိုင်းအစိတ်အပိုင်းစီစီစစ်ဆေးပြီး နောက်ဆုံးတွင် စစ်ဆေးပြီးစီးမှုကို အကြီးအကဲက မြန်မာနိုင်ငံ၌ ပေါ်ထွန်းခဲ့သော စာပေပညာရှင်များနှင့် စာရေးဆရာများကို အသိအမှတ်ပြု

ချီးမြှင့်ရာရောက်စေမည့် စာဆိုဗိမာန်တစ်ခု အောင်မြင်စွာ ပေါ်ပေါက်ဖြစ်ထွန်းလာစေရေး သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများမှ စာပေအနုပညာဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် ၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် လမ်းညွှန်မှုပြုခဲ့သည့် အတွက် စာဆိုဗိမာန် တည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းကို ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စား ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်လျက် အဆောက်အအုံကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာတောင်ညွန့် မြို့နယ် ဥယျာဉ်ရပ်ကွက်ရှိ မြေတိုင်းရပ်ကွက် (၁၈-အေ) မြေကွက်အမှတ် (၂၇)၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသ) အခမဲ့ မြေကွက်အမျိုးအစားဖြစ်သော မြေဧက ၂ ဒသမ ၁၈ ဧက ပေါ်တွင် တည်ဆောက်သွားမည် ဖြစ်သည်။

တာဝန်ယူတွက်ချက်ပေး စာဆိုဗိမာန် အဆောက်အအုံ ဒီဇိုင်းပုံစံကို ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနက ရေးဆွဲပေးပြီး အဆောက်အအုံ၏ ခန့်မှန်း တန်ဖိုးကို အဆောက်အအုံဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူတွက်ချက်ပေးခဲ့



သည်။ အဆိုပါ စာဆိုဗိမာန်တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းကို အိန္ဒိယနိုင်ငံအစိုးရ၏ အကူအညီအထောက်အပံ့ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ၁၈-၃-၂၀၂၄ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ Lotte Hotel ၌ စာဆိုဗိမာန်တည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်း သဘောတူညီချက် (Project Agreement) ကို မြန်မာ-အိန္ဒိယနှစ်နိုင်ငံမှ တာဝန်ရှိသူများက လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။ စာဆိုဗိမာန် အဆောက်အအုံ

သုံးထပ် (RC) အကူအပံ့အကူအညီပေးပေး ဝေ ၁၆၀ x အနံ ၆၀၄၀ x အမြင့် ၅၇ ပေ ၈ လက်မ သုံးထပ် (RC) အဆောက်အအုံဖြစ်ပြီး ၅၂၁၂၈ စတုရန်းပေ ဖြစ်သည်။ စာဆိုဗိမာန် တည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်း တိုးတက်ပြီးစီးမှုကို စောင့်ကြည့်ရန် မြန်မာ-အိန္ဒိယနှစ်နိုင်ငံမှ တာဝန်ရှိသူများပါဝင်သည့် (Joint Project Monitoring Committee - JPMC) ကို အဖွဲ့ဝင် ၁၁ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားရှိပြီးဖြစ်သည်။

စာဆိုဗိမာန် အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်မည့် မြေနေရာနှင့် လွတ်ကင်းမှုမရှိသည့် အဆောက်အအုံဟောင်းလေးလုံးကို လေလတ်တင်ရောင်းချပြီး တင်ဒါအောင်မြင်သည့်အဖွဲ့က သတ်မှတ်ရက်အတိုင်း ဖျက်သိမ်းရှင်းလင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ စာဆိုဗိမာန်အဆောက်အအုံကို ၂ နှစ် စီမံကိန်းအဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး စာဆိုဗိမာန် အဆောက်အအုံ သုံးထပ် (RC) တည်ဆောက်ရေး အတွက် ဈေးနှုန်းအဆိုပြုလွှာ

ဖိတ်ခေါ်၍ တင်သွင်းလာခဲ့ရာ ယင်းတင်သွင်းလာသည့် ဈေးနှုန်းအဆိုပြုလွှာများကို လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီဖြစ်သည်။ မကြာမီကာလတွင် အဆိုပါ စာဆိုဗိမာန် အဆောက်အအုံ သုံးထပ် (RC) ပဏ္ဍိတတင်မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းဦး

ဘရိတ်တန်တို့ နောက်ကျပြီးဖြင့် မန်ယူကို နိုင်၊ လက်ရှိချန်ပီယံ မန်စီးတီးတို့ အစ်ဆွစ်ချ်ကို ဂိုးပြတ်အနိုင်ယူ

မန်ချက်စတာ ဩဂုတ် ၂၄ ပရီးမီးယားလိဂ်ပွဲစဉ် (၂) အဖြစ် ယနေ့ ညနေပိုင်းက ဘရိတ်တန်အသင်းနှင့် မန်ယူအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ဘရိတ်တန်အသင်းက နောက်ကျသွင်းရပြီး မန်ယူအသင်းအား အနိုင်ရယူနိုင်ခဲ့သည်။

ဘရိတ်တန်အသင်း အတွက် သွင်းဂိုးနှစ်ကို ပွဲချိန် ၃၂ မိနစ်တွင် ဝဲလ်ဘတ်၊ နာကျင်အချိန်ပို (၉၀+၅) မိနစ်တွင် ဂျော့ဂျော့ဂျော့က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ မန်ယူအသင်းအတွက် သွင်းဂိုးတစ်ဂိုးကို မူ ပွဲချိန် ၆၀ မိနစ်တွင် ဒီယာလီက သွင်းယူပေးခဲ့သည်။

ယနေ့ မြန်မာစံတော်ချိန် ည ၈ နာရီ ၃၀ မိနစ်က လက်ရှိချန်ပီယံ မန်စီးတီးအသင်းနှင့် အစ်ဆွစ်ချ်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ မန်စီးတီးအသင်းက အစ်ဆွစ်ချ်အသင်းအား အိမ်ကွင်းတွင် ဂိုးပြတ် နိုင်ပွဲရယူနိုင်ခဲ့

အတွက် သွင်းဂိုးတစ်ဂိုးကိုပင် ပွဲချိန် ၇၆ မိနစ်တွင် ဆိုဒါဒစ်က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ မန်ချက်စတာတီးတီးအသင်းသည် ပရီးမီးယားလိဂ်ပွဲစဉ် (၂) ပွဲကစားအပြီးတွင် ပြုစုလုံး အနိုင်ရရှိကာ အမှတ်ပေးဇယားအား ဦးဆောင်ထားနိုင်ခဲ့သည်။ အခြားပွဲစဉ်များအဖြစ် ယနေ့ မြန်မာစံတော်ချိန် ည ၈ နာရီ ၃၀ မိနစ်က ကစားခဲ့သည့် ပွဲစဉ်များတွင် စပါးအသင်းက အဲဗာတန်အသင်းအား လေးဂိုး၊ ဂိုးမရှိဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းက ခရစ္စတယ်ပလေ့စ်အသင်းအား နှစ်ဂိုး၊ ဂိုးမရှိဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဖူလ်ဟမ်အသင်းက လက်စတားတီးအသင်းအား နှစ်ဂိုး၊ တစ်ဂိုးဖြင့်လည်းကောင်း၊ နော်တင်ဟမ်ဖော့ရက်စ်အသင်းက ဆောက်သမ်တန်အသင်းအား တစ်ဂိုး၊ ဂိုးမရှိဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဆက်လက်၍ ယနေ့ မြန်မာစံတော်ချိန် ည ၁၁ နာရီက အက်စတွန်ဗီလာအသင်းနှင့် အဆင်အတော်ပိုမိုပွဲစဉ်တွင်လည်း အာဆင်နယ်အသင်းက အက်စတွန်ဗီလာအသင်းအား နှစ်ဂိုး၊ ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ (နိုင်ငံစွာ)



ဒဂုံစတားယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ရတနာပုံအသင်းတို့ တစ်ဂိုးစီ သရေကျ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၄ မသွင်းနိုင်ဘဲ ဂိုးမရှိသရေဖြင့် ပြီး Myanmar National League 2024-2025 အမှတ်ပေး ဒုတိယပိုင်း စတင်ပွဲစဉ် (Week-8) ပွဲစဉ် မိနစ်အကြာတွင် ရတနာပုံအသင်းမှ ဦးဆောင်ပြီး စတင်ရခဲ့ပြီး တည်ငြိမ်မင်းက ကန်သွင်းပေးခဲ့သည်။ တက်အသင်းနှင့် ရတနာပုံအသင်းတို့ ကစားခဲ့ကြပြီး တစ်ဂိုးစီ သရေကျခဲ့သည်။ နှစ်သင်းစလုံးသည် ပထမပိုင်းတွင် အမှားအနည်းဆုံးဖြစ်အောင် စောင့်ကြည့်ကစားသဖြင့် ဂိုးကန်သွင်းခွင့် အနည်းငယ်သာ ရခဲ့ကြသည်။ ပထမပိုင်းတွင် ဂိုး

လက်ကျန်မိနစ်များတွင် ဂိုးထပ်မံမရခဲ့သည့်အတွက် တစ်ဂိုးစီ သရေဖြင့် ပြီးခဲ့သည်။ (NGB)

